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2. KRONIKA 

 

Kronikářem obce je druhým rokem pan Stanislav Výtisk (1957), jenž bydlí  v Polance od 

narození. Jeho premiérový rok ve funkci kronikáře nebyl snadný, neboť pokračovat v práci   

svých předchůdců - Mgr. Františka Humla a hlavně Mgr. Jaroslava Krále, vyžaduje 

zodpovědný a profesní přístup.  

Mgr. Jaroslav Král pak bude neustále připomínat starší a nejstarší historii Polanky.  

Pan Jaroslav Král stále těží ze svých bohatých znalostí polanské historie  a prezentuje ji i 

v různých médiích, jako např. na stránkách Polanského zpravodaje. Polanská kronika ve 

vázané podobě má pět částí. První díl „Pamětní kniha obce“ byl psán ručně učitelem 

Antonínem Figalou a jeho originál je uložen v archivu Města Ostravy. Druhý díl „Kronika 

Polanky“ zaznamenala učitelka Jiřina Dobešová. Ta ještě dopsala ročník 1975, ale o rok 

později ztratila Polanka samostatnost, stala se součástí Ostravy a obecní kroniku nikdo 

nevedl.  

Třetí díl proto dlouho scházel, ale pan Jaroslav Král podle dochovaných podkladů později 

vystopoval a zdokumentoval dění let 1976 – 1990. Také se zasloužil o záznamy v dalších 

dvou desetiletích, až do roku 2010. Obě kroniky jsou ve svázané podobě k dispozici v 

archivu Města Ostravy a na polanské radnici.  

Kronika vedená od 1. ledna 1991, je prakticky čtvrtým dílem obecní kroniky obce Polanky a 

až do roku 2010 jsou jednotlivé roky kroniky v elektronické podobě na webových stránkách 

obecního úřadu. Poslední roky kroniky jsou k nahlédnutí na polanské radnici. Některé 

tradiční spolky a organizace si vedou své kroniky. 
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3. POPIS OBVODU 

 

Rozlohou je obvod Polanka nad Odrou druhým největším ve statutárním městě Ostrava. 

Činí přesně 17,237404 km
2
, což je 1 723,7404 ha. Tato plocha je rozdělena do 7 090 

jednotlivých parcel. Celková výměra se skládá ze zemědělské půdy (pole, zahrady, louky, 

pastviny), lesní půdy, vodních ploch (rybníky, řeky, potoky, močály), zastavěné plochy 

(budovy, průmyslové objekty) a do ostatní plochy ( hřiště, hřbitov, manipulační plochy, 

neplodná půda, veřejná zeleň, silnice, komunikace apod). Na zastavěné ploše se nachází 1492 

domů s popisnými čísly. Poslední přidělené popisné číslo v tomto roce bylo 1552. Hustota 

osídlení v Polance činí 242 obyvatel na 1 km2, což převyšuje skoro dvojnásobně republikový 

průměr (133 obyvatel/1 km2). Z pohledu celkové rozlohy ČR zaujímá Polanka nad Odrou 

0,022 % její plochy. 

Podstatná část obce se nachází kolem údolí potoku Polančice. Jihovýchodní hranicí protéká 

řeka Odra, která je součástí Národního přírodního parku Polanská niva. Část území je také 

začleněno do CHKO Poodří. Již z tohoto výčtu je zřejmé, že Polanka je součástí území, které 

je předurčeno k oddychu a rekreaci občanů Ostravy. Proto trvá zájem o parcely na výstavbu 

rodinných domů, kterých neustále každoročně v Polance přibývá. 

Na ploše obvodu se nachází i velké množství rybníků, menších toků a náhonů, je zde také 

čerpací stanice jodobromových vod, které 11-ti kilometrovým potrubím směřují do lázní 

Klimkovice-Hýlov. 

Dobré dopravní spojení, autobus nebo vlak, činí Polanku dostupnou v základních potřebách. 

Vybudované cyklostezky a turistické chodníky nabízejí klidné trasy vedoucí většinou kolem 

řeky Odry. Dostupnost přiblížila i dálnice D 1 vedoucí z Prahy na Bohumín a dál do Polska, 

přestože sjezd z její trasy Polanku míjí. Ten je v Klimkovicích za tunelem a potom až ve 

Svinově. Možná je to pro občany dobře, protože soudržnost obce nebyla tolik narušená. 

Z historie připomeňme, že nejstarší zmínka o Polance je v zemských deskách z roku 1424. 

Sídlem panství zakladatele Jana z Kravař se stala středověká tvrz, založená v roce 1586, která 

byla později nahrazena zámkem, který vlastnil rod Blücherů. Objekt je stále v havarijním 

stavu, jeho využití řadu let brání nevyjasněné vztahy dědiců.  

 

I na Janové a Přemyšově v roce 2015 pokračovala aktivní činnost Osadního výboru. Ten 

kromě svých pravidelných schůzek opět pořádal i tradiční akce pro děti. Nejúspěšnější a stále 

se rozvíjející akcí je Pohádkový les, kde v tomto roce dorazilo i mnoho bezdětných sousedů, 

aby navázali nová přátelství. Díky této akci se také „Janováci“ více seznamují s polaneckými 

občany a rádi by se také účastnili jejich akcí, takže se Osadní výbor zaobírá myšlenkou pěšího 

propojení mezi těmito částmi Polanky nad Odrou. 

Zatím největší  investicí tohoto roku byla interiérová obnova společenského domu na Janové, 

který si ji po letech zasloužil. Dalo se dohromady 17 obyvatel Janové a navázali na dávno 

zapomenuté „akce Z“, investovali několik hodin práce a dílo se povedlo. Zapojilo se mnoho 

mladých obyvatel, za což v dnešní době jim lze smeknout poklonu. Poprvé pak tyto 

renovované prostory využili ke svému setkání i místní starousedlíci, kteří dosud svá setkání 

pořádali v místní restauraci. Ta však v tomto roce dokončila svou přeměnu v „Penzion 

Janová“ s hřištěm na plážový volejbal, a tak definitivně občané Janové a Přemyšova přišli o 

sál a dětské minihřiště. 

V dále rozjetých investičních projektech osvětlení, chodníků a opravy ulice Osvobození se 

Janováci zatím realizace stále nedočkali, jelikož bylo třeba zajistit jejich financování mimo 

rozpočet Polanky. Naopak byly z obecního rozpočtu vyčleněny prostředky na realizaci 

multifunkčního hřiště, ale bohužel kvůli nerozhodnosti vlastníků okolních pozemků se zatím 

akce nestačila zrealizovat.  
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Pro podpoření nutnosti vybudování volnočasového areálu se provedlo k 9.7. 2015 sčítání osob 

s trvalým pobytem na Janové a v Přemyšově a součet zatím skončil číslicí 611, z čehož je 106 

dětí do 15-ti let věku. Jelikož výstavba v této lokalitě stále neutichá, bude jen otázkou krátké 

doby, kdy bude tato osada atakovat hranici 700 obyvatel. 

V této souvislosti bylo také požádáno město Ostrava o svěření do správy městského obvodu 

Polanka cca 5000 m
2
 pozemků podél silnice Ostravská za účelem zajištění územní rezervy pro 

případné vybudování veřejných služeb pro tuto lokalitu. 

 

4. OBYVATELSTVO 

 

Ke dni 31. prosince 2015 je k trvalému pobytu v Polance přihlášeno 4 965 občanů. Je to proti 

předešlému stavu mírný nárůst. Z dalších údajů vyjměme: z celkového stavu je z toho 704 

občanů do 15 let věku. V roce 2015 se narodilo 40 dětí a zemřelo 41 obyvatel. Z celkového 

počtu obyvatel je v Polance přihlášeno 2 507 žen a 2 458 mužů, z tohoto počtu je k trvalému 

pobytu zapsáno v Polance i 38 cizinců. 

Oproti minulým létům je pokles uzavření manželství, v roce 2014 to bylo 9 sňatků a v roce 

2015 pouze 4 sňatky, neboť mladí lidé dnes zastávají názor, že ke společnému soužití není 

nutný sňatek. Nárůst je pak ovšem v tzv. určování otcovství, kdy rodiče souhlasným 

prohlášením určují otcovství k nenarozenému dítěti (11 případů). V tomto roce byla na místní 

radnici jedna diamantová svatba, a to manželů Pavlíčkových. 

O občanské záležitosti a nejen o ně, se na úřadu městského obvodu v Polance starají dvě  

matrikářky  - paní Kateřina Rodovská a paní Petra Mamulová. 

K tradičním akcím radnice patří vítání nových občánků a setkání s jubilanty. V roce 2015 

bylo uskutečněno 8 obřadů „vítání dětí“, kterých se zúčastnilo 41 dětí z celkového počtu 43 

pozvaných.  

Setkání jubilantů proběhlo v sále Dělnického domu dne 9. října 2015  (70,75 let), kterého se 

zúčastnilo 81 z celkového počtu 91 pozvaných občanů. 

 

Z dostupných matričních záznamů a vzpomínek pamětníků se dosud nikdo v obci nedožil sta 

let. V současnosti je u nás v Polance 30 občanů, kteří mají devadesát a více let, což je oproti 

minulému roku mírný nárůst. Nejstaršími jsou paní Jarmila Kotalová, která má 96 let a 

nejstarším mužem je pan Vítězslav Sýkora, kterému je 94 let. 

Polance se zatím vyhnula migrační vlna z východu. Podmínky k bydlení v Polance jsou však 

vzdálené ostravskému zázemí a místní lokalita, založená stále na osobních vztazích, si drží 

svoji soudržnost. To je dobře. 

Podle sdělovacích prostředků se lidé  v České republice dožívají stále vyššího průměrného 

věku. V roce 2015 stoupl věk průměrně o 7 měsíců. Ženy se dožívaly téměř 82 let a muži 

téměř 76 let. 

Ve smuteční obřadní síni u místního hřbitova proběhlo v tomto roce 28 smutečních obřadů. 

Nejvíce úmrtí je evidováno v měsíci lednu, a to celkem jedenáct. Z těchto se však uskutečnilo 

jen 6 smutečních rozloučení, ostatní byly bez obřadu. Dále bylo během roku vypraveno 

z katolického kostela 5 pohřbů a z Husova sboru jeden. Při občanských pohřbech byl 

řečníkem pan Jaroslav Rýc nebo paní Eva Pospěchová. Během obřadu ve smuteční síni hrála 

reprodukovaná hudba a pouze při 3 pohřbech hrála tzv. živá hudba – varhany pan Petr Strakoš 

z Fryčovic a zpěvem ho doprovázela členka sboru Divadla Jiřího Myrona paní Jana  

Kurečková. Při některých obřadech hrála místní dechová hudba v počtu 9 hudebníků pod 

vedením kapelníka Jiřího Adamce. 

V uplynulém roce byli pouze 4 zemřelí uloženi do hrobu, ostatní byli odvezeni do kremace. 

Po rekonstrukci vsypové loučky na místním hřbitově, která byla zrealizována v roce 2014, se 

zvýšil počet vsypů uren. Za rok 2015 bylo evidováno celkem 11 vsypů. K uctění Památky 
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zesnulých proběhla v listopadu na místním hřbitově společná bohoslužba kněze katolické 

církve a faráře Církve československé husitské.  

Jen pro porovnání uvádím, že v roce 2014 bylo celkem 30 pohřbů ve smuteční síni, pět v 

katolickém kostele a byly provedeny i 4 vsypy do země. Správcem hřbitova v Polance  nad 

Odrou je stále paní Gabriela Kotalová. 

 

                            

5. POLITICKÝ A VEŘEJNÝ ŽIVOT 

   

I v roce 2015 působily v obci trvale čtyři politické subjekty a to: Občansko demokratická 

strana, Česká strana sociálně demokratická, Křesťanská demokratická unie – Česká strana 

lidová a Komunistická strana Čech a Moravy.     

V obecních volbách v roce 2014 však s velkým náskokem vyhrálo Sdružení nezávislých 

kandidátů, které získalo v patnáctičlenném  zastupitelstvu devět míst.  

Starostu obce vykonává šestým rokem pan Pavel Bochnia, místostarostou je Jiří Adamec, 

radními pak jsou paní Jarmila Planková, paní Martina Šoustalová a Ing. Vít Suder.  

V zastupitelstvu obce pracují: Ing. Jiří Malík, Martin Sýkora, Mgr. Jarmila Stillerová, Ing. 

Iveta Hellerová, Jiří Korčák, Ing. Tomáš Petruška, Anna Horsáková, Ing. Václav Planka, Ing. 

Jarmila Rappersbergerová a Gabriela Kotalová.    

Úřad městského obvodu Polanka nad Odrou sídlí v budově radnice na adrese: ul. 1. května 

č.p. 1/2A, Ostrava - Polanka nad Odrou. 

Úřad má 18 zaměstnanců z toho 10 úředníků .  Dle organizační struktury se dělí na dva 

odbory – financí, vnitřních věcí a majetku – vedoucí odboru je paní Bc. Leona Kalužová, 

stavební odbor – vedoucí je Ing. Jaroslava Lokajová a úseky. Úsek životního prostředí a 

silničního hospodářství (zabezpečuje Ing. Zdeňka Kloužková), úsek hospodářské správy a 

veřejných zakázek (Roman Mihula), úsek sociálních věcí a přestupků (Hana Šimůnková) úsek 

organizační, školství a kultury (Zdeňka Svobodová). Údržba má tři zaměstnance – vedoucí je 

pan Petr Kaluža. O celkový chod Sportovní haly a Dělnického domu (organizační 

zabezpečení, úklid a další) se stará 5 zaměstnanců včetně správce těchto zařízení (Ivan 

Kubica). Tajemnicí úřadu je Zdeňka Svobodová.    

Pro zajímavost: V roce 2015 bylo řešeno celkem  52 přestupků, kdy největší část, a to 25 

přestupků, byly přestupky proti občanskému soužití. Dále byly ve větší míře projednávány 

přestupky proti majetku a proti veřejnému pořádku.     

 

6. Z ROZHODNUTÍ RADY A ZASTUPITELSTVA 

 

* Zastupitelstvo v lednu a únoru roku 2015 projednalo mimo jiné:  

• Rozhodlo o poskytnutí finanční dotace knihovně v Polance ve výši 15 000,- Kč na doplnění 

knižního fondu a na podporu volnočasových aktivit místních dětí v obci.    

• Souhlasila s výkupem pozemku za účelem rozšíření místního hřbitova a zajištění 

dostatečného počtu parkovacích míst pro návštěvníky hřbitova. 

* Rada  v lednu a únoru roku 2015 vzala na vědomí mimo jiné:  

• Vzala na vědomí informaci o jmenování velitele jednotky sboru dobrovolných hasičů 

v Polance nad Odrou, a to pana Ondřeje Cágy.   

• Vzala na vědomí informaci o převzetí oznámení zastupitele MVDr. Marka Mecha o podání 

rezignace na funkci zastupitele městského obvodu Polanka nad Odrou ke dni 30.1.2015 a 

zároveň předala náhradníkovi z kandidátní listiny téže volební strany panu Ing. Václavu 

Plankovi osvědčení o tom, že se stal členem zastupitelstva. 

• Projednala návrh na změnu vzhledu periodika Polanského zpravodaje a souhlasila 

s předloženým návrhem na jeho barevné zpracování 
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* Rada v březnu a dubnu roku 2015 projednala mimo jiné:  

• Rozhodla o poskytnutí peněžního daru ve výši 10 000,- Kč Dělnické tělocvičné jednotě, 

oddílu házené, na částečné pokrytí oslav 60 let založení házené v Polance.  

• Doporučila Zastupitelstvu Polanky nad Odrou potvrdit rozhodnutí o plošném zákazu 

provozování výherních hracích automatů v obci.  

* Zastupitelstvo v březnu a dubnu roku 2015 projednalo mimo jiné:  

• Rozhodlo o poskytnutí finanční dotace Dělnické tělocvičné jednotě, oddílu házené, o 

poskytnutí finanční částky ve výši 30 000,- Kč na částečné pokrytí výdajů spojených 

s pořádáním 21. ročníku turnaje mladých házenkářů Polanka CUP. 

* Rada v květnu a červnu roku 2015 projednala mimo jiné: 

• Rozhodla o poskytnutí peněžních darů polanským organizacím a spolkům a to: klubu rodičů,  

zahrádkářům, chovatelům, jednotě Orla, DTJ – ASPV, červenému kříži, junáku, dechové 

hudbě,  písničkářům a společnosti Poodří ve výši od 2 000,- do 5 000,- Kč. 

* Zastupitelstvo v květnu a červnu roku 2015 projednalo mimo jiné: 

• Potvrdilo rozhodnutí Rady o plošném zákazu provozování výherních hracích automatů na 

území Polanky. 

• Rozhodlo poskytnout finanční dotace pro rok 2015 sportovním organizacím v Polance a to 

Dělnické tělocvičné jednotě ve výši 207 354,- Kč, TJ Sokol ve výši 83 275,- Kč a 

Fotbalovému klubu FK SK Polanka nad Odrou ve výši 99 371,- Kč. 

 

 

* Rada v červenci a srpnu roku 2015 projednala mimo jiné: 

• Schválila zahájení přípravy projektu s názvem „Protipovodňová opatření v Polance“, 

s podporou dotace v rámci Operačního programu Životního prostředí ČR. 

• Schválila změnu poplatků za pronájem hrobových míst, smuteční síně a vsypové místo na 

místním hřbitově.  

• Rozhodla o přijetí finančního daru od dárce Družstva vlastníků ve výši 40 000,- Kč za 

účelem zabezpečení organizačních záležitostí při pořádání Dne obce v Polance. 

* Rada v září a říjnu roku 2015 projednala mimo jiné: 

• Schválila na základě žádosti ředitelky Mateřské školy v Polance výjimku v počtu dětí na 

jednu třídu, a to z počtu 24 na počet 28 dětí. 

• Schválila předložený plán zimní údržby místních komunikací v Polance.  

• Rozhodla na základě hodnotícího kritéria – nejnižší cenové nabídky o uzavření smlouvy o 

dílo, na realizaci veřejné zakázky s názvem „Oprava místních komunikací na Fojtovské“ se 

společností STRABAG a.s. za max. cenu 1.726.305,- Kč. 

* Zastupitelstvo v září a říjnu roku 2015 projednalo mimo jiné: 

• Schválilo zahájení přípravy projektu s názvem „ Stavební úpravy Staré školy v Polance na 

ul. 1. května.“  

* Rada v listopadu a prosinci roku 2015 projednala mimo jiné: 

• Rozhodla o prodejní ceně nových pohlednic Polanky a to velký formát za 15,- Kč/ks a malý 

formát za 10,- Kč/ks. 

* Zastupitelstvo v listopadu a prosinci 2015 projednalo mimo jiné: 

• Schválilo jednomyslně předložený návrh vyrovnaného rozpočtu Polanky ve výši  

34 451 tisíc Kč. 

• Rozhodlo o poskytnutí finanční dotace z rozpočtu obce spolku Retrostar za účelem zajištění 

promítání filmů v roce 2016 a to ve výši 70 tisíc Kč. 
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• Rozhodlo o poskytnutí finanční dotace ve výši 35 tisíc Kč z rozpočtu obce Sboru 

dobrovolných hasičů v Polance za účelem částečného pokrytí výdajů na pořízení soutěžní 

hasičské stříkačky. 

 

Poznámka: Podrobná a úplná znění usnesení rady a zastupitelstva a zápisů z jednání jsou 

k dispozici na místní radnici. 

 

V majetku SMO a ve správě  městského obvodu Polanka nad Odrou jsou tyto budovy: 

Radnice č.p. 1,Stará škola č.p. 330, Zdravotní středisko č.p. 545, Smuteční kaple č.p. 328 + 

hřbitov,  Hasičská zbrojnice č.p. 475, Dům pokojného stáří (DPS) č.p. 476, Společenský dům 

Janová č.p. 1200, Sál místního kina č.p. 333,  Dělnický dům č.p. 701, Sportovní hala č.p. 

1275. Součásti kroniky je zpráva o Hospodaření budov ve správě městského obvodu Polanky 

nad Odrou za rok 2015.  

Do výsledku hospodaření jednotlivých budov se ve velké míře promítá rozsah využívání dané 

budovy nebo zařízení a s tím spojená výše nákladů na provoz a opravy. Příjmy se převážně 

skládají z nájmů přijatých ve sledovaném období a příjmu z kladného vyúčtování záloh za 

energie z předchozího účetního roku. Na druhé straně náklady tvoří především zálohy za 

energii, teplo, vodné, odvoz a likvidaci odpadu, nákup revizí a služeb spojených s provozem, 

náklady na opravy a v některých případech i náklady na přípravu projektových záměrů k 

předmětné budově nebo zařízení. Hospodaření objektu tzv. Zdravotního střediska výrazně 

ovlivnily nezbytné rekonstrukce nebytových prostor. Na místním hřbitově proběhly rozsáhlé 

úpravy zeleně a výstavba nového oplocení. U hasičské zbrojnice neproběhly žádné větší 

opravy. Výsledek hospodaření u Dělnického domu výrazně ovlivnily náklady spojené 

s rozsáhlými úpravami celého areálu. Stavební úpravy šaten, vybavení nábytkem a základní 

vybavení však bylo hrazeno z rozpočtu městského obvodu. Sportovní hala i přes svoji 

vytíženost vyžadovala dokrytí finanční částky rovněž z rozpočtu a to z důvodu na 

neplánované opravy budovy.  V majetku městského obvodu Polanka se nacházejí také školské 

budovy a ty jsou svěřeny do správy jednotlivým příspěvkovým organizacím. Jedná se o 

budovu Mateřské školy č.p. 124, budovu Základní školy H. Salichové č.p. 816, budovu Staré 

školy č.p. 330 a budovu Školní jídelny s družinou č.p. 1053. Veškeré rekonstrukce a větší 

opravy hradí a zajišťuje městský obvod, ten také provádí údržbu veškeré zeleně v rozsáhlých 

areálech. Dále zabezpečuje veškerou agendu spojenou s projekčními záměry, zajištění 

financování a jejich realizaci.  

Na závěr lze uvést, že z převážné části objekty slouží pro uspokojování potřeb občanů našeho 

městského obvodu, a jako takové nejsou primárně určeny pro vytváření zisku. Přesto je 

snahou městského obvodu přistupovat k provozu hospodárně s využitím všech možností pro 

zkvalitnění těchto služeb i s ohledem na ekonomicky udržitelný rozvoj městského obvodu.  

 

Další zajímavá informace:   

Nová protihluková vyhláška stále platí na území Ostravy, a tedy i v naší obci, a to od 1. 

listopadu 2012. Cílem je ochrana veřejného pořádku omezením hluku v přesně určených 

časech. Nařizuje klid o nedělích, státních a ostatních svátcích po celých 24 hodin. V průběhu 

pracovního týdne od pondělí do pátku a také o sobotách v době od 20 do 22 hodin. Zákaz platí 

rovněž pro dobu nočního klidu každodenně od 22 do 6 hodin. 

Porušení obecně závazné vyhlášky je možné postihovat podle zvláštních právních předpisů. 

Fyzickým osobám může být uložena pokuta do výše 30 tisíc korun a podnikajícím fyzickým 

osobám až do 200 tisíc korun. Výjimku mají podniky průmyslové a zemědělské výroby, 

pracovníci údržby komunikací a veřejného prostranství a také pracovníci údržby veřejně 

prospěšných zařízení. 
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7. VÝROBNÍ PODNIKY, PODNIKATELÉ A ŽIVNOSTNÍCI 

 

Stejně jako v minulém roce, tak i v tom letošním, se řady podnikatelů a živnostníků nijak 

zásadně nezměnily. Jmenujme jen ty v Polance nejznámější: v.d.stav - stavební a zednické 

práce, BV technika - dovoz zemědělských strojů,  svařovací technika Vlček, štěrkopísek, 

KUMI elektronic, čalounictví Dostál, krejčovské služby Šebestová, šicí stroje Lazar,  hračky - 

prodej a velkosklad RAPPA, práce ve výškách RaS, autokarosérie Kliš, stavební práce 

AMSET group, opravy elektro Kubenka, lesnické a zahradnické práce Kotala, zahradnické 

práce Struhalová, výkopové a zemní práce Franek a pan Dedek, montáže potrubí – Plastmont, 

střechy a stavební práce Lokaj.  

Dále Dekora parket - podlahové studio, zámečnictví Planka, krby Kunc, plyn – topení - voda 

Kaštan, Soko a Kotala. Dále firma KAŠ – výroba nábytku, stolařství Mikula, Nový, Stryk, 

Slatinský, kovotak Theimer, pila Hanslík. Autodopravci: Nykl, Ulman, Šafer, Kozar, 

mezinárodní kamionovou dopravu provozuje pan Foltýn a syn, výroba reklamních předmětů 

Illová, malířské a natěračské práce Bílý, zednické a obkladačské práce Planka, satelitní a 

anténní technika Besta, realitní kancelář Odysea. 

Pro ženy: Kosmetika Staňková, kosmetika a masáže Krzystková, nehtová modeláž Vlková, 

masážní salon Nová, kosmetika a solárium Šárka, Kosmetika Alena, kadeřnictví Hanka, 

vlasové studio NELI, kadeřnictví DUO, kadeřnictví Tina, Merylin. Své zákazníky mají také 

prodejna Atlas (květinářství, drogerie na ul. 1. května), prodej nábytku Holčík (ul. Za humny), 

rozvoz obědů zajišťuje pan Ševčík.  

8. ZEMĚDĚLSTVÍ 

 

Nejvýznamnějším zemědělským subjektem v Polance nadále zůstává zemědělské družstvo, 

které v roce 2015 završilo 60 let svého trvání. Za tu dobu se odehrálo ohromné množství 

změn v družstvu i mimo něj. Důvody pro opodstatnění existence takovéto firmy se v průběhu 

let měnily, od politických po ekonomické. Samy o sobě by ale žádné z nich nikdy nestačily 

k tomu, aby bylo polanecké družstvo po drtivou většinu zmiňovaného času považováno za 

úspěšné. K tomu bylo vždy nutné reálně zvládnout problémy dané doby. I v současnosti chtějí 

členové dál pokračovat v družstevním podnikání, ačkoli podmínky nejsou úplně příznivé. 

V roce 2015 bylo na následujících 5 let zvoleno nové představenstvo. Předsedou zůstává Ing. 

Jan Rädisch, který nám sdělil: „Pokud se zaměříme na jednotlivé zdroje příjmů družstva, je 

situace následující. 

Dotace. Hospodaření ovlivňují v pozitivním i negativním smyslu. Za nejdůležitější se dají 

považovat platby vázané k obdělávané půdě. Počínaje rokem 2015 vstupují v platnost nová 

pravidla pro jejich poskytování. Kromě toho, že podmínky jsou přísnější, je také výsledná 

částka vztažená k 1 ha nižší než v minulých letech a tento trend má pokračovat.  

Nově se objevily dotace směřující k podpoře živočišné výroby. V kontextu s reálným stavem 

se jedná spíše o gesto než řešení obtížné situace chovatelů, ale jsme rádi i za to.      

Další důležité dotační zdroje se dají nalézt také v podporách investic směřovaných k zvýšení 

konkurenceschopnosti. Ty chce družstvo využít na rozsáhlejší modernizaci zařízení k výrobě 

mléka.  

Tržby živočišné výroby.    

Oba hlavní produkty, mléko i vepřové maso, zažívají trvalejší pokles realizační ceny. Mléko 

ovšem klesá z rekordní úrovně ceny za 1 litr dosažené v roce 2014, nesestoupilo zatím pod 

průměr posledních 5 let a ještě nenastal problém s jeho odbytem. Od 1.4.2015 byly sice 

v rámci EU zrušeny mléčné kvóty a další vývoj je otázkou, nicméně aktuálně se stále jedná o 

ziskovou činnost. O prasatech se to říci nedá. Po krátkém, relativně příjemném a nadějném 

období, zažívá výroba vepřů od října 2014 další ze strmých cenových propadů, umocněných 

navíc i výraznými problémy s odbytem vůbec.  
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Tržby rostlinné výroby 

Pokles cen zemědělské produkce je vidět i na výrobcích rostlinné výroby. Srovnáme-li 

realizační ceny komodit prodávaných v roce 2013, 2014 a 2015 vidíme následující rozdíly.  

Pšenice  …….. 487 Kč   …….415 Kč …….350 Kč 

Řepka …….. 1 050 Kč……….990 Kč…….940 Kč (průměrné nabídky kontraktů) 

Výnosy plodin byly v roce 2015 ovlivněny nedostatkem srážek a mimořádně teplým a 

dlouhým létem. Dosažené výsledky z 1 ha: pšenice - 7,3 tuny, řepka - 2,64 tun , cukrovka - 

66,4 tuny. 

Ostatní činnost 

S koncem roku 2015 byla ukončena činnost kovovýroby, která dlouhá léta dodávala výrobky 

do dolů v okolí Ostravy. Do rozhodnutí o ukončení se promítla především neutěšená situace 

v těžbě uhlí.  

Investice  

Nejviditelnější je asi zdařilá revitalizace správní budovy, kde došlo k demolici bývalé 

kuchyně a společenského sálu a následovala oprava střechy, dílčí úpravy oken, zateplení 

pláště a výměna kotelny včetně rozvodů tepla a radiátorů.  

Nejvýznamnější jsou ale investice do stabilizace půdní držby, což je a nejspíše i bude jedním 

z hlavních problémů v nadcházejících letech. V rámci celé ČR probíhá souboj o pozemky - 

vrcholí nabídky k odkupu i ceny pronájmů. A to přes to, že je zde zřetelný signál o 

protichůdných tendencích - dotace klesají, cena produkce neroste nebo klesá. Přesto roste 

cena půdy, vyplácené nájmy se s dotacemi sbližují, zvyšuje se daňová zátěž. Cenové relace 

jsou často už za hranou střednědobé návratnosti vynaložených investic. Někdy vede 

k nesmyslným nabídkám strach nebo špatný odhad, velice často je také souboj o pozemky 

součástí širší strategie k ovládnutí zemědělských firem. Tato situace se jednoznačně týká i 

družstva v Polance nad Odrou, kde navíc výměru skutečně využitelných pozemků v řadě 

lokalit snižují nejrůznější chráněná území a blízkost zástavby“, uzavřel Ing. Jan Rädisch.   

 

 

9. SLUŽBY A OBCHOD, PRODEJNY A RESTAURACE 

 

Sběrný dvůr pro komunální a nebezpečné odpady se  nachází na ulici K Vydralinám za 

Družstvem vlastníků (na Mozgalu). Je  celoročně otevřen tři dny v týdnu a to ve středu, pátek a 

v sobotu. 

 

Síť obchodů a prodejen se v posledních letech v Polance příliš nemění. Prodejna Hruška na 

ulici 1. května je hlavním centrem nákupů. V tomto roce se dočkali rekonstrukce 

samoobsluhy na Hraničkách i občané v této lokalitě. Po celkové opravě i tuto samoobsluhu 

začala provozovat firma Hruška a tak se znovu zvýšil zájem občanů nakupovat v této 

prodejně. Čerstvé pečivo a další výrobky si občané rádi nakupují v pekárně paní Prauskové. 

Čerstvé maso a masné výrobky se hlavně nakupují v řeznictví v areálu Družstva vlastníků. Je 

však třeba připomenout, že vzhledem k tomu, že naši občané většinou pracují v Ostravě nebo 

jejím okolí, tak nakupují především v levnějších obchodních řetězcích, kterých je v blízkosti 

Polanky více než dost. Stánek s novinami a s doplňkovým zbožím je skoro celodenně otevřen 

nedaleko Husova sboru na ulici 1. května. Cukroví a koláče se pečou u paní Chládkové na ul. 

Marvanova. Další cukrářská výrobna je u paní Pudichové. 

Počet hospod a restaurací se v Polance nijak v tomto roce nezměnil a zůstává na počtu 11ti 

provozovnách. Některé z nich se však v boji o zákazníky začaly vylepšovat, a to i se 

sortimentem a vzhledem. V provozu je nově zrekonstruovaný Dělnický dům (Hraničky), U 

Dluhošů (ul. 1. května), U Friedlů (ul. Janovská), Fantazie (ul. Za humny), Hospůdka Na 

hřišti (u Nové školy), U Machů (Dolní Polanka). Dále Pizzerie Mendi (vedle sportovní haly), 
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sklípek Tesera (vedle kina). Menší hospůdky provozují také Pavel Cibulka (ul. 1. května) a 

Zdenek Andla (ul. Do Polí). Po rekonstrukci je na Janové otevřena bývalá restaurace Luník. 

V Polance jsou stále v provozu i dvě vinotéky. Vinotéka U Francka manželů Horsákových 

vedle pošty a vinotéka u cihelny paní Starečkové, která kromě venkovního občerstvení nabízí 

také příjemné posezení uvnitř vinárny jak pro jednotlivce, tak i pro menší skupiny milovníků 

vína. Zde je nutno podotknout, že hlavní plus je v tom, že zájemci si zde víno mohou koupit 

ve dne i v noci. V letních měsících a při letošních tropických teplotách se mohli lidé u 

oderského mostu občerstvit i u sezónního stánku v těsné blízkosti Odry. Noclehy v Polance 

nabízí prodejna Atlas,  vedlejší reprodukční centrum Fertimed a penzion na Janové. 

 

 

                   

10. DOPRAVA 

 

Dopravní spojení Polanky nad Odrou s blízkou Ostravou mělo v minulosti velký vliv na její 

stavební rozvoj, na zaměstnanost obyvatelstva, na rozvoj tělocvičných spolků a přes ně na 

mimořádně bohatou kulturní činnost. Od roku 1847 jezdí přes Polanku vlaky a je zde dosud 

železniční zastávka pro osobní vlaky. Od rekonstrukce železničního koridoru mohou vlaky 

jezdit přes Polanku až 160 kilometrovou rychlostí. Od prosince je však zastávka v Polance u 

některých spojů na znamení, stejně jako některé zastávky autobusové linky č. 46 do Svinova. 

Spojení s důležitými místy České republiky a především s centrem Ostravy zůstalo stejné. 

V Dolní Polance je zastávka ČD na hlavní trati Bohumín – Praha. Rychlíkové spoje zde 

pochopitelně nestaví, ale spojení osobními vlaky do okolních obcí je dostatečné a je 

využíváno hlavně v době odjezdu do zaměstnání a příjezdu z něj. Pohodlně se přímým vlakem 

z Polanky dostanou cestující až na letiště do Mošnova. Pozitivní pro cestující je zlepšený 

přístup po nově vybudovaném chodníku, který vymezuje ohraničené území jak pro chodce, 

tak cyklisty. Novým spojením meziměstským autobusem soukromého dopravce mohou 

zájemci cestovat od zastávky ČD směrem na Starou Ves a Brušperk. 

Hlavní dopravní tepnou v Polance nad Odrou zůstává autobusová linka č. 46, která vede 

z točny v Polance přes naši obec do Svinova a dále přes Porubu až do Krásného Pole. 

Využívá ji velká většina našich občanů, pokud nepoužívají vlastní dopravu. Loni se poněkud 

změnily k lepšímu nástupní a výstupní podmínky především ve Svinově. Otevřením nových 

Svinovských mostů s moderními zastávkami se posunuly stanice, ale určitě ku prospěchu 

cestujících.  

Od Svinovských mostů jsou vedeny do Polanky i autobusové linky č. 53 a 64 přes Janovou do 

Klimkovic a Hýlova. Hodně je využívána i linka č. 76 od Svinovských mostů přes Janovou, 

Horní Polanku, Hraničky a zpět přes Janovou do Svinova. Tato linka umožňuje občanům a 

dětem z Janové pohodlněji cestovat do školy, na poštu, k lékařům a k nákupům do Polanky. 

Další spojem do Polanky je linka č. 59 vedoucí z Klimkovic přes Polanku a Starou Bělou do 

Vítkovic, která jezdí pouze několikrát denně. 

V Polance nad Odrou se podařil prosadit  zákaz průjezdu nákladních aut nad 12 tun, ale ne 

každý řidič ho stále respektuje. 
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11. VÝSTAVBA A ZVELEBENÍ OBCE 

 

Přehled investičních akcí v Polance nad Odrou v roce 2015 

 

Autobusová zastávka Skotnice – realizace 04-11/2015 

Předmětem této veřejné zakázky bylo vypracování projektové dokumentace za účelem  

zajištění stavebního povolení na novou zastávka MHD se zálivem a chodníkem, který připojí 

nástupiště na stávající síť chodníků. Náklady na projekt činí 157 tis. Kč.  

 

Oprava kanalizace základní školy – realizace 06-08/2015  

Předmětem této veřejné zakázky byly stavební práce související s opravou stávající kanalizace 

v areálu ZŠ Heleny Salichové. Všechny vnější svody dešťových vod byly nově napojeny přes 

lapače střešních splavenin na opravovanou kanalizaci. Podél podsklepených částí budov byly 

provedeny opravy drenáže, nové hydroizolační vrstvy a tepelné izolace. Proběhly také úpravy 

zpevněných ploch v okolí budov školy. V rámci realizace bylo rovněž přemístěno zavlažovací 

zařízení a nově provedena nádrž pro závlahu fotbalového hřiště. Celkové náklady činily 4.861 

tis. Kč. Na realizaci byly zajištěny prostředky z rozpočtu Statutárního města Ostravy ve výši 

3.500 tis. Kč, zbývající částka byla dokryta z rozpočtu obce.  

 

Výměna 2 ks výtahů v mateřské škole - realizace 07-09/2015 

Předmětem této veřejné zakázky byla výměna 2 výtahů v budově mateřské školy v Polance. 

Výměna spočívala v demontáži a likvidaci stávajících výtahů a instalaci nových osobních 

výtahu, bez stavebních úprav stávající výtahové šachty s náklady 1.045 tis. Kč.  

 

Oprava místní komunikace na Fojtovské – realizace 11-12/2015 

Předmětem této veřejné zakázky byla oprava vrchního asfaltového krytu místních 

komunikací. Oprava spočívala v odstranění živičného krytu frézováním, následnou 

vysprávkou nesoudržných podkladních vrstev asfaltovým betonem, aplikaci spojovacího 

postřiku a položením nové vrstvy asfaltového koberce. Oprava se týkala ulic Heleny 

Malířové, Aloise Parmy, Marvanové, Jabloňové a část ulice Jana Zrzavého. Na realizaci byly 

zajištěny prostředky z rozpočtu Statutárního města Ostravy ve výši 1.000 tis., zbývající částka 

ve výši 1.089 tis. Kč byla dokryta z obecního rozpočtu. 

   

V roce 2015 bylo vystaveno 126 jednotlivých objednávek, zahrnující zakázky do hodnoty 75 

tis. Kč bez DPH. Předmětem těchto objednávek bylo například: 

- dopracování stávající projektové dokumentace pro stavební povolení v podrobnostech 

dokumentace pro provádění stavby s názvem chodník na ul. 1. května (v úseku od konečné 

autobusu č.46 a 53 po hranici města Klimkovic) 

-  vypracování podkladů pro dodatečné stavební povolení pro stavbu s názvem sběrný dvůr na 

pozemku v k.ú. Polanka  

-  výměna 3 ks oken v budově společenského domu na Janové 

-  vypracování projektové dokumentace s názvem „ Stavební úpravy - administrativní 

prostory mateřské školy“ 

-  vypracování projektové dokumentace s názvem „ Stavební úpravy nebytových prostor - 

Dům pokojného stáří ul. Janovská, č.p. 476“ 

-  provedení stavebních úprav smuteční kaple č.p. 328 na ul. A. Letenské nad rámec záruční 

opravy 

-  stavební úpravy nástupiště zastávky Dolní Polanka směr Polanka 

-  provedení výsadeb ve sportovním areálu u Dělnického domu 

-  oprava povrchu místní komunikace na parcele č. 1695 
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- vypracování projektové dokumentace s názvem „Oprava silnoproudých a slaboproudých 

rozvodů v Základní škole“ 

-  zajištění technického dozoru investora při realizaci stavby: „Oprava kanalizace ZŠ Heleny 

Salichové“ 

-  dodávku a montáž samozavíračů na vstupní dveře budovy Dělnického domu a objektu šaten 

-  vypracování aktualizace studie využití bývalé ZŠ v Polance  

- služby a dodávky související s opravou povrchu komunikací návozem a zhutněním 

asfaltového recyklátu ul. Nábřežní, U Rybníčku, K Mlýnku, Skotnice, K Pile a nezpevněná 

část účelové komunikace Hraničky na hranici katastru 

-  oprava zemnicí soustavy hromosvodů na objektech školy 

-  výsadba okrasných záhonů a dřevin, založení trávníků v areálu Základní školy 

-  opravu vstupního schodiště budovy školní jídelny 

-  výměna dlažby před budovou školy 

-  obnova části živých plotů v areálu místního hřbitova 

-  oprava výtluků na komunikacích 

-  instalace vodoměrů v budově zdravotního střediska 

Dále byly zajišťovány služby a opravy související s  údržbou budov, místních komunikací, 

veřejných prostranství, veřejné zeleně a záležitosti spojené s výkonem samosprávy a chodem 

úřadu.  

 

12. ŠKOLY 

 

Základní školu Heleny Salichové v Polance nad Odrou vede učitelský sbor v čele s ředitelem 

RNDr. Josefem Teperem, který je v této funkci od roku 2000. Výuka žáků probíhá na I. a II. 

stupni od 1. do 9. ročníku. Kapacita školy je 540 žáků a počet žáků ke konci tohoto roku byl 

357. Součástí školy je i školní jídelna, která má kapacitu na přípravu 500 jídel. Školní družina 

má kapacitu 90 žáků. 

Níže uvedená tabulka zobrazuje statistiku počtu žáků v základní škole: 

 
Třída k 30.6.2014 

    celkem                  chlapci                 dívky 

k 30.6.2015 

    celkem                   chlapci                dívky 

1.A 24 15 9 26 15 11 

1.B 26 17 9 25 13 12 

2.A 20 10 10 25 16 9 

2.B 20 12 8 28 18 10 

3.A 23 10 13 20 10 10 

3.B 22 10 12 21 12 9 

4.A 16 10 6 23 10 13 

4.B 15 6 9 22 10 12 

5.A 22 10 12 16 10 6 

5.B 22 6 16 16 7 9 
       
I.stupeň 210 106 104 222 121 101 

6.A 17 8 9 21 10 11 

6.B 22 12 10 21 6 15 

7.A 18 9 9 18 9 9 

7.B 16 9 7 20 10 10 

8.A 23 11 12 18 9 9 
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8.B --- --- --- 15 8 7 

9.A 22 12 10 22 11 11 

9.B 20 12 8 --- --- --- 

       
II.stupeň 138 73 65 135 63 72 

celkem 348 179 169 357 184 173 

 

Další tabulka zobrazuje seznam všech pracovníků základní školy v Polance: 

 

Pedagogičtí pracovníci: 

 

P.č. Titul Příjmení Jméno Funkce Aprobace 

1. Mgr. Buchtová Martina učitelka NŠ 

2. Mgr. Davidová Zdenka učitelka NŠ 

3. Mgr. Bártová Hana učitelka Tv-++ 

4. Mgr. Dudová Hana učitelka Nš 

5. Mgr. Drobcová Katarina učitelka M-Tv+ 

6. Mgr. Gruszková Šárka učitelka M-Př-Ja 

7.  Hoňková Hana vychovatelka  

8.  Dostálová Renáta vychovatelka  

9.  Kotalová Božena učitelka, vychovatelka Ja *  

10. Mgr. Králová Věra učitelka Nš 

11. PaedDr.. Kuchařová Alena učitelka Jč-Ov 

12. Mgr. Kusová Vanda učitelka Vv-Jč 

13. Mgr. Macková  Olga učitelka Nš 

14. Mgr. Molitor Patrik učitel Ch-Bi-Pč 

15. Mgr. Pastrňáková Markéta učitelka Nš 

16. Mgr. Pivovarčíková Sylva učitelka Hv* 

17. Mgr. Pospíšilová Kateřina učitelka Ja-Jč* 

18. Mgr. Richtar Pavel učitel* Inf,PC 

19. Mgr. Saidlová Táňa učitelka Nš 

20. Mgr. Sikora Jiří učitel D-Ov 

21. Mgr. Staňková Petra učitelka M-Bi 

22. Mgr. Stillerová Jarmila učitelka Jr-Jn 

23. Mgr. Sýkorová Šárka zástupce ředitele školy M-Bi-Ja 

24. RNDr. Teper Josef ředitel školy M-Fy 

25. Mgr. Vrbková Dagmar učitelka Nš 

26. Mgr. Wojaczková Petra učitelka Jč-Ja*  

27. Mgr. Valíková Vendula učitelka Nš 

28. BcA. Kvitová Klára Asistent pedagoga  
Poz.:*částečné úvazky 

Nepedagogičtí pracovníci: 

29.  Hurníková Marie ekonomka, pracovník sekretariátu 

30. Vyvialová Miluška účetní, pracovník sekretariátu 

31. Botošová Petra uklízečka 

32. Chmelová Pavla vrátnice 

33. Friedlová  Lenka uklízečka 

34. Krůlová  Karin vedoucí školní kuchyně 
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35. Skurková Lucie uklízečka 

36. Stiebrová Jaroslava hlavní kuchařka 

37. Sladká Oldřiška kuchařka 

38. Šárková Jana pomocná kuchařka 

39. Strakošová Marcela zástupce hlavní kuchařky 

+) MD,++)zástup za MD 

 

V rámci vyučování žáci i pracovníci základní školy po celý rok uskutečnili mnoho 

zajímavých akcí jako např. školní výlety do Prahy, Vídně, Znojma, Starých Hamrů, 

Moravského krasu a Kunína. Pro žáky byly připraveny návštěvy divadla a kina, pobytové 

akce se uskutečnily v Košicích, Znojmě a na lyžařském výcviku. Různé preventivní akce byly 

zaměřeny na užívání drog a návykových látek, dále na dopravní výchovu, požární ochranu a 

šikanu. Přírodovědné aktivity byly zaměřeny na výsadbu stromořadí u školy, návštěvu 

v Dolních Vítkovicích, v Planetáriu, další vycházky žáci uskutečnili na výlovy blízkých 

rybníků a při vycházkách do chráněné oblasti Poodří. Žáci základní školy během tohoto roku 

absolvovali i mnoho různých besed, slavnostních shromáždění, sportovních, kulturních a 

výtvarných akcí. 

Nepřehlédnutelnou stavební akcí u základní školy byla letos oprava kanalizace a svodů 

dešťové vody ze střechy hlavní budovy. Kolem podsklepených částí budovy školy byly 

provedené nové hydroizolační vrstvy. Na závěr této stavební akce byly provedeny úpravy 

zpevněných ploch kolem školy.    

 

Klub rodičů a přátel školy při základní škole v Polance nad Odrou jako spolek od roku 2000 

organizuje pravidelné mimoškolní, kulturní a společenské akce pro děti a jejich rodiče, jakými 

jsou například v únoru dětský maškarní ples v ZŠ, v dubnu pálení čarodějnic a v květnu 

smažení vaječiny na Sokolském hřišti. Vedoucí klubu je paní Ing. Simona Kozárová, která 

nám dále sdělila: „Začátkem podzimu dne 12. září u příležitosti 15. výročí založení Klubu 

rodičů a přátel školy jsme za finanční podpory Nadace OKD a vzájemné spolupráce 

s vedením základní školy a dobrovolnými spolky v Polance nad Odrou – TJ Sokol, Sbor 

dobrovolných hasičů, Skautský oddíl a Český rybářský svaz uskutečnili organizovanou 

jednorázovou akci s názvem  Jantarovou stezkou poznáváme Poodří aneb Retro branný závod 

při CHKO v Polance. Tohoto netradičního závodu se zúčastnili všichni příznivci s tématem 

poznávání naši krásné polanské přírody. Soutěžilo se ve dvou kategoriích: týmy mladších dětí 

s rodiči a týmy starších dětí (v týmu byly 3 osoby). Stezka se startem u ZŠ vedla nenáročným 

terénem přes obec k chráněné přírodní rezervaci Polanská niva, dále po Jantarové cyklostezce 

do cíle v areálu Dělnického domu. Na trase bylo několik stanovišť: první pomoci, v CHKO 

kolem rybníka přesun přes překážku po laně, na sádkách poznávání ryb, dále na louce za 

železničním přejezdem střelba ze vzduchovky a hod granátem, v neposlední řadě také soutěž 

na koloběžkách a hasičský zásah. Všechny tyto úkoly prověřili znalosti i obratnost 

zúčastněných závodníků. V cíli pak bylo připraveno zasloužené občerstvení a bohatý kulturní 

program v rámci oslav Dne obce, během kterého proběhlo vyhodnocení nejlepších týmů.  

Dalšími akcemi byla v říjnu večerní stezka odvahy, v listopadu světélkování s lampióny a v 

prosinci tradiční mikulášská nadílka v Dělnickém domě“,  doplnila paní Kozárová. 

 

Základní umělecká škola Heleny Salichové v Polance nad Odrou se nadále podílela na 

organizaci různých kulturních akcí v obci jako např. vítání občánků, setkání s jubilanty 

v Dělnickém domě a rozsvícení vánočního stromu. Více o činnosti nám sdělil pan ředitel 

ZUŠ. „Od ledna do května 2015 probíhala jednotlivá kola soutěže ZUŠ ČR ve hře na dechové 

nástroje, ve zpěvu a ve hře smyčcových souborů. Nejdále jsme se dostali v oboru hra na 
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dechové nástroje, konkrétně ve hře na zobcovou flétnu. Naše žákyně Daniela Bártová a 

Michaela Oudová získaly v celostátním kole 1. a 3. místo. 

Rok 2015 byl ve znamení připomenutí 120. výročí narození Heleny Salichové, jejíž jméno 

naše škola nese. Uspořádali jsme besedy o Heleně Salichové, tematické výstavy a v dubnu 

2015 slavnostní vzpomínkový koncert, který se konal v sále Dělnického domu. Sál byl pro 

tuto příležitost vyzdoben reprodukcemi obrazů Heleny Salichové, které připravili žáci našeho 

výtvarného oboru. 

V tomto roce jsme si také připomínali 70. let osvobození a při této příležitosti jsme ve 

spolupráci s obvodem Ostrava - Krásné Pole a Ostrava - Třebovice (kde také naše škola 

působí) uspořádali slavnostní koncerty učitelů, které měly velkou odezvu u veřejnosti. 

Součástí práce školy jsou pravidelná koncertní vystoupení žáků (žákovské večery), výstavy 

žáků, veřejné žákovské koncerty a také koncertní činnost učitelů - nejvíce navštěvované jsou 

tradiční adventní koncerty.  

Škola má několik odloučených pracovišť v Ostravě - Porubě, Krásném Poli a Kyjovicích. 

V ZUŠ v Polance vyučuje 10 pedagogů. Škola má přibližně 120 žáků v hudebním oboru a 60 

žáků ve výtvarném oboru. V hudebním oboru v Polance probíhá výuka hry na klavír, na 

kytaru, na housle, na dechové nástroje, bicí a výuka zpěvu. Pedagogové naší ZUŠ jsou členy 

nejrůznějších hudebních uskupení, mimo jiné souboru Polanští písničkáři, kteří působí nejen 

v Polance, ale také v celém ostravském regionu“, dodal ředitel ZUŠ Mgr.art. Petr Kotek.  

 

Mateřskou školku ve školním roce 2014/2015 navštěvovalo 149 dětí. „V září 2015 to bylo 

už o 9 dětí méně, takže máme 140 dětí“, uvedla ředitelka mateřské školky paní Pavla 

Nevímová a dále pokračovala. „Z tohoto důvodu jsme také museli snížit počet zaměstnanců. 

V současné době celkem na škole pracuje 10 učitelek, 1 asistent pedagoga pro dítě s autismem 

a 8 provozních zaměstnanců. Během celého školního roku jsme pořádali pro naše děti a také 

pro rodiče spoustu akcí jako například Maškarní ples v sále Dělnického domu pro předškolní 

děti z celé obce, dále v červnu ukázku zásahu dobrovolných hasičů v areálu mateřské školy, 

tradiční besídku v sále místního kina, která měla opět veliký ohlas u rodičů i široké veřejnosti. 

Během školních prázdnin došlo k výměně dvou výtahů na potraviny. Ty původní již nemohly 

být provozovány z důvodu nových bezpečnostních předpisů. I v tomto roce jsme umožnili 

dětem lyžařský a plavecký kurz, kroužky angličtiny, vaření, pokusů a aerobiku. Velmi si 

vážíme velmi dobré spolupráce se ZŠ a ZUŠ Heleny Salichové v Polance“, dodala paní 

ředitelka.  

 

V útulném a milém prostředí rodinného domku se zahradou na ulici Anny Letenské se 

nacházejí soukromé jesličky pro nejmenší děti a to v rozmezí od 0 do 4 let. Počet míst je 

omezen na 12.    O dětičky se zde se stará kolektiv sestřiček a ošetřovatelek, které mají bohaté 

zkušenosti s prací u dětí. Děti učí spoustu dovedností a napomáhají správnému rozvoji 

osobnosti dítěte v malém kolektivu. Během pobytu se děti učí malovat, modelovat, cvičit, 

zpívat, ale také chodit si hrát na přilehlou zahradu, která je k těmto účelům vybavená 

pískovištěm, houpačkami a prolézačkami, nebo chodí na procházky v blízkém okolí.  

Tato služba hlídání dětí je poskytována za předem sjednanou úplatu. Součástí nabízené služby 

je kromě hlídání dětí také strava 4x denně, pitný režim, pleny a všechny pomůcky, které 

vyžaduje péče o děti po dobu jejich pobytu. Dále pak je výchovná činnost, ve které se 

zaměřují na rozvoj osobnosti dítěte po stránce pohybové, rozumové, výtvarné, hudební, ale 

také na rozvoj základních hygienických návyků a dovedností dítěte. Dítě se naučí rozvíjet 

svoji osobnost, svoje dovednosti, naučí se trpělivosti a práci v kolektivu. Děti jsou po dobu 

pobytu také pojištěny proti úrazu. Obědy pro děti od 12 měsíců jsou zajišťovány z místní 

Mateřské školy, ostatní strava je zajištěna přímo v jesličkách a to po domluvě s rodiči a podle 

stravovacích návyků dítěte. Jak nám sdělila paní Magdaléna Lužná (zřizovatelka jesliček), tak 
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provozní doba jesliček je v pracovní dny od 6 do 17 hodin a cílem jsou spokojené děti i 

spokojení rodiče. 

 

O Výchovném ústavu v Polance na Janové nám sdělil informace ředitel Mgr. Pavel 

Němynář. V roce 1996 byl zpracován projekt pro vznik oddělení s ochranným režimem při 

Výchovném ústavu Ostrava-Hrabůvka a jako vhodný objekt byl nalezen areál bývalých 

kasáren v Polance na Janové. Důvodem byla potřeba zařízení pro děti, které vyžadují 

individuální péči a přístup vzhledem ke svým etopedickým a psychiatrickým problémům. Dne 

4.9.1997 byl zahájen provoz tohoto oddělení s ochranným režimem s kapacitou 6 lůžek, která 

byla po první rekonstrukci v roce 1998 navýšena na 18 lůžek. Z důvodu nutné modernizace 

oddělení, potřeby zvýšené kapacity a zabezpečení prostor pro dopolední výuku a praxi 

umístěných dětí, prostor pro zájmové a sportovní činnosti, volnočasové aktivity a odbornou 

péči – terapii, proběhla v letech 2008 až 2010 rozsáhlá rekonstrukce a výstavba nového 

areálu. Výstavbou se kapacita oddělení navýšila na 30 lůžek. Cílovou skupinou jsou chlapci a 

dívky ve věku 12 až 18 let se soudem nařízenou ústavní výchovou nebo uloženou ochrannou 

výchovou, kteří pro své etopedické a psychiatrické poruchy vyžadují soustavnou intenzívní 

individuální péči. Oddělení má pět výchovných skupin po šesti dětech. O každou skupinu 

pečuje dopolední pedagog pro výuku, skupinový vychovatel a vychovatelka, dva denní a dva 

noční asistenti pedagoga. Dále na oddělení pracuje terapeutický tým ve složení vedoucí 

oddělení, sociální pracovnice, psycholog, dva speciální pedagogové a externě dětský a 

dorostový lékař a pedopsychiatr. Dále na oddělení slouží 24 hodin denně bezpečnostní 

pracovník (celkem 4). Centrálně z Výchovného ústavu v Ostravě-Hrabůvce je zajištěna 

celodenní strava, technicko provozní záležitosti, administrativa a personalistika. Kapacita 

oddělení nestačí uspokojit žádosti o umístění dětí, zpravidla 5 a více dětí čeká v pořadí. 

 

13. KULTURA, ZÁBAVA  A VOLNÝ ČAS 

 

Kino promítá od  roku 1929 ve stále stejné budově na ulici Janovská. Generální opravou 

v roce 1972 bylo přestavěno na širokoúhlé, kde pod hlavičkou Městské správy kin promítalo 

do roku 1990. V roce 1991 se provozovatelem kina stal Úřad městského obvodu Polanka nad 

Odrou. Pro vysokou finanční náročnost promítání byl v roce 2008 vyhlášen konkurz na 

soukromého provozovatele kina. Provozovateli se stali Jiří Adamec a Zdeněk Vavroš. Po 

přicházející vlně digitalizace došlo v roce 2012 k zásadní změně promítání. Kino bylo 

zdigitalizováno, zvuk byl zcela vyměněn, místo stávajícího MONO nastoupilo Dolby Digital 

5+1. 

V roce 2015 došlo k výměně promítacího plátna a dokončení kompletní obnovy zvukové 

aparatury. Provozovatelem je i nadále zapsaný spolek Retrostar. V tomto roce v kině proběhlo 

69 kinopředstavení, potřetí se zde konal dvoudenní Mezinárodní festival outdoorových filmů. 

Za rok byla celková návštěvnost 3 159 návštěvníků. 

V červnu vystoupili v kině herci Petr Nárožný, Ladislav Mrkvička a Libuše Švormová 

v divadelním představení Vstupte! a na podzim pak divadlo Komediograf s Tomášem 

Matonohou a Josefem Poláškem. Obě představení byla zcela vyprodána. V kině jako každý 

rok proběhlo vystoupení školky pro rodiče a prarodiče, dvě taneční vystoupení skupiny Hip 

Hop a vystoupení hudebního souboru Akoband z Klimkovic. Dále v prostorách kina probíhaly 

zkoušky a koncerty Dechové hudby Polanka. 

 

Knihovna v Polance se stala místem setkávání dětí i dospělých, ale také  platformou poučení 

a zábavy. Místní knihovna v Polance nad Odrou je jednou z poboček Knihovny města 

Ostravy. V Polance je půjčovní doba knih v pondělí a čtvrtek od 13 do 18 hodin a v úterý od 8 

do 15 hodin. O pobočku knihovny se stará Karla Zábojová. Také v letošním roce knihovna v 
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Polance připravila opět spoustu akcí a soutěží jak pro dospělé, tak pro dětské čtenáře. Pro 

dospělé čtenáře byly připraveny besedy. V dubnu knihovnu navštívili: Romana Hauptová, 

Tomáš Bosák a Jan Trtílek s besedou Cesta na jihovýchod, kde zájemcům promítli fotografie 

z jejich cest. Zároveň byla v tomto období také výstava jejich fotografií pod stejným názvem. 

V květnu přijel navštívit knihovnu s povídáním o východní Africe cestovatel Pavel Sychra. 

Lidem se tyto akce líbí a vždy se na ně těší. Během roku se konaly v knihovně čtyři výstavy. 

Pro dětské návštěvníky bylo během roku připraveno také mnoho akcí. Každý měsíc je pro děti 

připravený soutěžní kviz nebo doplňovačka. Také se uskutečňují výtvarné dílny. Mezi 

největší akce patří již tradiční Noc v knihovně a Bingo. 

Na konci roku 2015 proběhly v knihovně zajímavé akce. Mezi nejzdařilejší patřila soutěž 

Bingo, ve které se děti snažily po dobu šesti týdnů každý týden přijít do knihovny vyluštit 

otázku. Za správně zodpovězené otázky dostaly body a ty vyměnily za hrací karty Binga. 

Hlavní hra se konala 23.11. za účasti 50 soutěžících. Děti vyhrály spoustu zajímavých cen.  

Knihovna v Polance nabízí rodičům na mateřské dovolené možnost s nejmenšími dětmi 

navštěvovat každý čtvrtek klub Broučci, kde je pro děti vždy připraven poutavý program. I 

v letošním roce přišel do knihovny navštívit nejmenší děti Mikuláš s čertem a andělem. „Mám 

radost z velmi dobré spolupráce s obecním úřadem v Polance, který  knihovně každoročně 

poskytuje finanční dar. Knihovnu čtenáři navštěvují rádi, což mě velice těší. Nadále se budu 

snažit, aby se zde čtenářům líbilo a rádi se sem vraceli. V roce 2015 bylo registrováno celkem 

661 čtenářů z toho 259 dětí“, poznamenala paní knihovnice Karla Zábojová. 

 

Dechová hudba Polanka je nejstarším kulturním souborem v obci, který byl založený v roce 

1919. V současné době je kapelníkem a dirigentem Jiří Adamec, druhým dirigentem se stala 

Božena Turoňová. Hudba má nyní 25 stálých členů a v roce 2014 navázala těsnou spolupráci 

s hudebním sdružením Vítkovák. Ten v roce 2015 s Dechovou hudbou Polanka absolvoval 

jarní, podzimní i vánoční koncerty v sále místního kina, kde má polanská dechová hudba své 

domovské zázemí. Oba spojené orchestry odehrály v lednu i Novoroční koncert v Třebovicích 

a hudby taktéž vystoupily u příležitosti znovuotevření opraveného Dělnického domu 

v Polance nad Odrou a kladení věnců u příležitosti 70. výročí osvobození Třebovic. 

Z velkého orchestru se vyčleňuje malá dechová osmička, která na požádání vyhrává při 

různých příležitostech jako například při pouti v Hrabyni, při rozsvěcování vánočního 

stromku nebo při oslavách a různých jubileích. Dechová hudba Polanka úzce spolupracuje 

s pohřební službou Charitas z Nové Bělé. 

   

Polanští písničkáři zahájili rok 2015 ve stejném složení jako v roce 2014. Soubor má tedy 14 

členů, z toho  5 muzikantů a 9 zpěváků. Uměleckou vedoucí je Božena Turoňová. O aparaturu 

se opět staral Zdeněk Vavroš a tento úkol plní již od začátku vzniku souboru. I v tomto roce 

byl program přizpůsoben posluchačům, převážně seniorům. Vystoupení bylo celkem 

sedmnáct a to v Klubu Parník Ostrava – pro obvody Moravskou Ostravu a Přívoz, dále v 

Centru volného času v Porubě – pro obvod Poruba a v Dělnickém domě v Polance – pro 

jubilanty v Polance nad Odrou. Dále členové souboru oslavili společně životní jubileum 

dlouholetého člena souboru Vlastimila Vozníka, který se dožil 70 let. V tomto roce došlo 

v souladu s novým občanským zákoníkem č. 89/2012 a platnými předpisy ke změně právní 

formy. Náš soubor Polanští písničkáři (Občanské sdružení) získal nový název Polanští 

písničkáři z.s. (zapsaný spolek). Ustavující schůze se konala 13. 5. 2015. Předsedou spolku 

byl zvolen Ing. Vlastimil Vozník, místopředsedou Božena Turoňová a pokladníkem 

Miroslava Dobešová - tak zhodnotila celoroční činnost paní Pavla Slívová.  

 

Zahrádkáři v Polance evidovali v tomto roce 67 členů. Jak nám sdělila tajemnice ZO ČZS 

paní Anna Himlarová, tak v měsíci únoru spolek uspořádal společenský večírek spolu 
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s místními chovateli v sále u Dluhošů. Programem jednodenního zájezdu v měsíci dubnu 

2015 byla prohlídka zámku Raduň u Opavy a exkurze ostravského Planetária s přednáškou na 

téma Cesta za miliardou hvězd. Návštěva zahrady u pana Podolského, který se zabývá 

pěstováním skalniček, proběhla v měsíci květnu 2015. Dvoudenní zájezd na mezinárodní 

veletrh zahradnictví a zahrádkářství v Tullnu na Dunaji v Rakousku jsme uskutečnili ve dnech 

28.-29. srpna. Tento veletrh plný květů, to byla jedinečná výstava květin a všeho, co patří 

k zahradě. Na ploše o velikosti 10 fotbalových stadionů nás uvítaly haly záplavou barev, tvarů 

a vůní z tvorby rakouských a zahraničních zahradníků a floristů. K prohlížení byly venkovní i 

pokojové květiny, letničky, kaktusy, bonsaje, orchideje, byliny atd. Navštívili jsme také areál 

vzorových zahrad aranžované na téma zákoutí a odpočinek v zahradě. Z výstaviště jsme 

všichni odcházeli  s krásnými dojmy. Ubytování s večerní ochutnávkou vína bylo zajištěno 

v Hnanicích, nedaleko Znojma. Malovaný sklep v Šatově a následně procházka  podzemím, 

nebo hodinová projížďka vláčkem města Znojma a k tomu krásné počasí, to vše opět 

umocnilo krásný zážitek z tohoto zájezdu. Naše činnost ZO ČZS byla v roce 2015 zakončena 

vánoční výstavou spojenou již s tradičním řemeslným jarmarkem ve dnech 21.-22. listopadu 

v prostorách Dělnického domu. Tato výstava byla velice úspěšná a setkala se s velkým 

ohlasem našich spoluobčanů, tudíž do budoucna je to pro náš spolek velký závazek, abychom 

vás opět něčím novým překvapili, dodala paní Himlarová.   

 

Myslivecký spolek Poodří v Polance má své sídlo na ulici Za humny 126. Funkci předsedy 

vykonává Mgr. Aleš Neuwirth a ve výboru dále pracují Jiří Horák, Václav Brož, Radomír 

Malík, Pavel Foltýn, Vladislav Holub a Jaromír Kotala. V roce 2015 jsme prošli nezbytnou 

zákonnou přeměnou a z mysliveckého sdružení se stal myslivecký spolek. Ten má 

v současnosti 17 členů, kteří svou činnost vykonávají v souladu se zákonem o myslivosti. 

Všichni myslivci mají potřebné odborné vzdělání. Členové provozují výkon práva myslivosti 

při plném vědomí, že část honitby je součástí Chráněné krajinné oblasti Poodří. Rybníky a 

Blücherův les jsou zakomponovány do Národní přírodní rezervace Polanská niva. Honitba 

v Polance má výměru 1 300 ha. Je to převážně zemědělská půda, lužní lesy (např. Blücherův, 

Přemyšov, atd.), vodní plochy, které tvoří rybníky v majetku Chov ryb Jistebník, řeka Odra, 

Polančice, strouha Mlýnka, dva Polní rybníky a Bartošovy rybníky. Výskyt zvěře je 

následující: převažuje zvěř srnčí, nízké stavy představuje zvěř zaječí, bažantí a dále jsou to 

divoké kachny, husy, holub hřivnáč, koroptve polní, liška obecná, kuna lesní a jezevec lesní. 

Přechodně bývá i zvěř černá a náhodně zvěř jelení. 

Z historie polanských myslivců se můžeme dozvědět, že dle ústního podání bylo právo 

myslivosti v honitbě Polanka vykonáváno od dob První republiky. Z té doby se traduje, že 

myslivost provozovalo pouze pět myslivců.   Po roce 1948 vnikla tzv. lidová myslivost a bylo 

založeno Myslivecké sdružení v Polance. Teprve od roku 1969 existují doložitelné záznamy, 

které dokumentují vývoj myslivosti v honitbě Polanka. Největší počet členů sdružení byl 

v roce 1985, kdy členskou základnu tehdy tvořilo 33 myslivců. Ještě v roce 1970 bylo 

v honitbě Polanka uloveno 279 zajíců, 379 bažantů a 5 kusů srnčí zvěře… Od sedmdesátých 

let dochází k trvalému úbytku drobné zvěře. Zajíc a bažant svými stavy jsou na nejnižší 

hranici tzv. kmenových stavů. Koroptev se vyskytuje sporadicky (v počtu dvou desítek kusů). 

Důvody úbytku zvěře jsou především: Za 1. zemědělským hospodařením: používání stále 

dokonalejší techniky, převažující osev tzv. energetických plodin – řepky olejné, kukuřice, 

obilovin. Po skončení vegetačního období se zemědělské plochy stávají tzv. hladomornou, 

kde zvěř nenachází možnost obživy. Za 2. zvyšováním počtu predátorů, zejména lišek, psíků 

mývalovitých, jezevců, kání lesních, jestřábů, motáků pochopů, krkavců, strak a dále 

toulavých psů a koček. Za 3. zvyšujícím se tlakem veřejnosti na krajinu – neukáznění turisté, 

rušení zvěře motorovými čtyřkolkami, terénními motocykly, leteckými modeláři apod. 
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Myslivecký spolek se intenzivně podílí na revitalizaci přírody, jako např. vysazování nových 

remízků a jiné krytiny (topinambura). K tomuto účelu spolek zakoupil i půdu a část dalších 

pozemků má v pronájmu. V zimním období ochraňuje zvěř, a to tzv. přikrmováním. Nedílnou 

součástí mysliveckých aktivit je sběr plodin a získávání potřebného krmiva od Družstva 

vlastníků Polanka, se kterým v současnosti existuje vynikající spolupráce. Dle možností 

provádějí myslivci ochranu zvěře při senosečích. Lov zvěře je prakticky omezen na minimum 

a je završením celoroční práce myslivců. V odvětví kynologie myslivecký spolek věnuje 

velkou pozornost a podporu členům - chovatelům loveckých psů, kteří jsou mnohdy více než 

pomocníci při výkonu práva myslivosti. Lovecký pes je partnerem myslivce, zasluhuje 

veškerou úctu a péči. V držení jsou dnes ohaři, němečtí křepeláci, border teriéři, braky 

jezevčíkovité a další. 

Nedílnou součástí české myslivosti, která byla zařazena na seznam nehmotného kulturního 

dědictví České republiky, jsou myslivecké zvyky a tradice. První místo však bezesporu patří 

úctě ke zvěři, a to jednak volně žijící v honitbách, a jednak ke zvěři ulovené. Samozřejmostí 

je úcta a ohleduplnost mezi členy spolku, tzv. pány bratry, kdy přijetí nového člena spolku se 

děje čestným pasováním. K mysliveckým tradicím dále patří myslivecké fanfáry a hlaholy 

v podání mysliveckých trubačů. Mravenčí práci péče o stále ubývající zvěř zviditelní každým 

rokem na populárním Mysliveckém plese v Dělnickém domě. 

 

Místní skupina Českého červeného kříže měla v roce 2015 146 členů s průměrným věkem 

70,9 roků.  S kytičkou a bonboniérou jsme navštívili 9 členů, kteří měli 75 let a 39 členů, kteří 

dovršili letos 80 a více let. Mezi nimi je i 7 nejstarších, kteří už měli 90 a více roků. 

Blahopřání jsme poslali 10 členům k 60., 65. a 70. narozeninám. 

Předsedou spolku je stále Miroslav Berger, jednatelkou Marie Bergrová, pokladnicí Věra 

Tomášková. V revizní komisi je Miluše Böhmová a Jana Vavrošová. Dále zde pracují ještě 

Marie Neuwirthová a Blažena Králová, dalšími úsekovými výběrčími jsou Květuše Bergrová, 

Ludmila Dluhošová a Danuše Korčáková. 

Na valné hromadě jsme se sešli 19. února poprvé v malém sále nově zrekonstruovaného 

Dělnického domu s účastí téměř 100 členů a vyslechli jsme působivou přednášku MUDr. 

Marcela  Gärtnera o  inkontinenci, spojenou s promítáním obrázků k dané problematice. 

V květnu byly organizovány dvě akce: vlakový zájezd do nově zrekonstruovaného                              

Slezského muzea v Opavě a zdravotnická přednáška na téma „Diabetes“,  kterou provedl 

MUDr. Miroslav Koliba (přednáška byla organizovaná spolu s Klubem seniorů a Úřadem 

městského obvodu Polanka) v malém sále u Friedlů. Místní skupina ČČK zorganizovala 

v době konání přednášky o diabetu dobrovolnou humanitární sbírku na postižené 

zemětřesením v Nepálu. Vybralo se 1 100,- Kč, které byly předány oblastnímu spolku 

v Ostravě a ten je poslal na účet do Prahy.    

V říjnu jsme spolu s Radou starších Církve československé husitské uskutečnili v kině besedu 

s manžely Sladkowskými od Zlína, kterým se narodila holčička s Edwardovým syndromem 

(těžkým mentálním i fyzickým postižením), která žije už 8 let a na světě jsou pouze 3 osoby 

s takovým postižením. Částka 1 800,- Kč, která byla získána na dobrovolném vstupném byla 

předána manželům Sladkowským. 

Největší akcí, už čtvrtým rokem, bylo zorganizování týdenního pobytu našich členů na 

Javorník, kterého se zúčastnilo 48 osob. Během pobytu proběhla přednáška o první pomoci, 

kde nás přijel poučit pan Ondřej Talik. Prezentace tohoto zájezdu byla také promítána na 

valné hromadě. Velikou radost jsme měli z ocenění naší dlouholeté členky Ludmily 

Dluhošové, která obdržela v květnu v  Praze ve Valdštejnském paláci nejvyšší vyznamenání 

ČČK a to Medaili Alice Masarykové, poznamenala kronikářka ČČK v Polance nad Odrou 

paní Blažena Králová. 
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Český rybářský svaz v Polance byl založen v roce 1928 a k dnešnímu dni má členskou 

základnu čítající téměř 350 rybářů. Z toho je 312 mužů, 11 žen, 7 mládežníků a 19 dětí. Tito 

členové nejsou jen z Polanky, ale také z okolních obcí Klimkovic, Jistebníku, Staré Vsi nad 

Ondřejnicí, Proskovic či Staré Bělé. Jejich hlavním lovištěm je řeka Odra, ale z ní ryby téměř 

zmizely. Svoje kouzlo ztrácí i napájecí strouha Mlýnka. V posledních létech se ale pomalu 

vrací do řeky život, což se projevuje úlovky ryb. V loňském roce se např. ulovila štika 90 cm, 

sumec 156 cm a kapr 85 cm. Místní rybáři loví i na jiných lokalitách, kde mají šanci něco 

většího chytit a především se pobavit. Předsedou místní organizace ČRS je Milan Šuléř, 

jednatelem je Jaromír Turoň a hospodářem Jaroslav Vavroš. 

 

Základní kynologická organizace v Polance měla v tomto roce patnáct členů a přes třicet 

návštěvníků pravidelných výcvikových hodin. Velkou organizační akcí spolku bylo 

přeregistrovaní dle nového občanského zákoníku a ze skříní vymýcení všech „kostlivců“ 

z dob minulých. Po třech  schůzích se podařilo obsadit funkce ve výboru kynologie.  Zvoleni 

byli: předseda Miroslav Kotásek, členové výboru Jaroslav Šafer a Romana Andlová, 

pokladník Tomáš Pika a revizor Ivo Jasinský.  Na polaneckém cvičišti probíhá výcvik psů 

dvakrát týdně, a to za každého počasí. Je příjemné, že se vždy najdou lidé, kteří s pejskem 

vyrazí i do nepohody. Odborný výcvik navštěvují nejrůznější plemena psů i jejich kříženci. 

Obvykle se můžou sejít Labradorský retrívr, Německý ovčák, Hovawart, Německý pinč, 

Slovenský čuvač, Carpatin, ale i český Punťa. Místní kynologická organizace je stabilní a 

může se opřít o ochotu a chuť svých členů se svými psy pracovat. 

 

Letečtí modeláři z Polanky nezaháleli ani v roce 2015. Jejich hlavním cílem bylo rozšířit a 

zušlechtit stávající plochu, na které se pravidelně scházejí. To se povedlo beze zbytku a 

v příštím roce bude na Fialové louce zase příjemněji. Pan Radim Barč se navíc umístil na 

prvním místě v celostátním žebříčku soutěžní kategorie rádiem řízených modelů poháněných 

elektromotorem za rok 2015. 

  

Taneční hudební skupina Paradox se po reorganizaci ustálila na členech: Jiří Kubica – 

zpěv, Josef David – zpěv, Martin Ulman – klávesové nástroje a zpěv, Eva Ulmanová – basová 

kytara a zpěv, Martin Lubojacký – bicí nástroje, Ondřej Peterek – sólová kytara. Kapela 

zůstává věrná svému repertoáru, kdy hraje známé taneční písně, a to jak novinky, tak i písně 

staršího data. Dále je nutno vyzdvihnout, že nepoužívá žádné počítače, MP3, samohrajky a 

podobná zařízení, ale hrají opravdu vše živě. Z jejich projevu číší radost a dobrá nálada, 

kterou přenáší na publikum a to se pak dobře baví. V tomto roce odehráli celkem sedm plesů, 

z toho čtyři v Polance (školní ples, ples hokejistů, vinařský bál a exil ples) a ples SRPŠ 

Václavovice, hasičský ples Václavovice a hasičský ples Brušperk. Dále zpříjemnili náladu na 

dvou svatbách (jedna v Polance a druhá v Chalupkách v Polsku). No a nesmíme zapomenout i 

vystoupení na tradičních akcích jako například Polanka CUP, Den obce Polanka a Burčákfest 

Klimkovice. Rovněž byli pozváni na dvě soukromé akce a jednu firemní akci pro Mlékárny 

Kunín.   

 

Sbor dobrovolných hasičů v Polance měl v roce 2015 členskou základnu 75 členů. V 

zásahové jednotce je 15 členů. Tato jednotka měla v tomto roce celkem 20 výjezdů a to: 

02.01. Polanka, ul. K Vydralinám 5/114, Družstvo vlastníků, požár traktoru a ocelokůlny  

26.02. Polanka - Přemyšov, ul. Příměstská 660/1, požár osobního auta v garáži  

16.03. Polanka, požár zahradní chatky u kolejiště ČD  

24.03. Polanka - Janová, ul. Severní 1240/10, záchrana psa z bazénu u rodinného domu  

31.03. Polanka - Janová, ul. Ostravská, odstranění spadlého stromu z komunikace  

10.06. Výškovice, požár suchého porostu vedle cyklostezky 
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21.06. Svinov, Polanecká 822, požár el. kabelů v Kovošrotu  

03.07. Polanka, ul. U Studánky 69, požár okrasných keřů a suché trávy  

18.07. Polanka, ul. 1.května 162/81, požár suché trávy a sena  

01.08. Klimkovice, požár slámy na poli  

13.08. Polanka, ul. Hraničky 717/25, odstranění nalomené větve z cyklostezky  

18.08. Polanka, ul. K Pile, odstranění nakloněného stromu na komunikaci  

31.08. Polanka, ul. 1.května 329/158, požár suché trávy  

27.09. Polanka, ul. 1.května 236/3, odstranění nalomeného stromu  

04.10. Polanka - Janová, ul. K Lípě, požár na sklízeném kukuřičném poli  

11.10. Polanka, ul. Hraničky, odstranění větví z komunikace  

11.10. Polanka, ul. K Pile 39 , odstranění nalomené větve z el. vedení  

25.10. Polanka - Janová, ul. Ostravská, odstranění zlomené větve z tel. kabelu 

10.11. Polanka, park Václava Nelhýbla, požár velkokapacitního kontejneru s listím 

03.12. Polanka, ul. Sjednocení 1049/5, požár demolice stodoly  

 

Na dalších 11 akcích prováděli hasiči požární asistenční hlídky. Z důvodu odstoupení vedoucí 

mladých hasičů byl sbor celý tento rok bez mládeže. 

Na začátku roku se hasiči podíleli na přípravě slavnostního shromáždění dobrovolných hasičů 

z celé Ostravy, které se konalo v sále Dělnického domu. U této příležitosti byla také 

v prostorách na asfaltovém hřišti uspořádána výstava požární techniky, se kterou dobrovolní 

hasiči v Ostravě zasahují. Dále hasiči uspořádali tradiční kulturní akce mezi které patří ples, 

zájezd na Pustevny, stavění májky a rybí hody. Místní sbor se taktéž zúčastnil setkání 

hasičských praporů v Ostravě Zábřehu i s novým vozidlem Tatra, které tam bylo slavnostně 

posvěceno. Sbor byl také požádán, aby se prezentoval se svým novým vozidlem Tatra na 

dnech NATO, které se konalo na letišti v Mošnově. Jelikož došlo ke změnám ve vedoucích 

funkcích výboru v místním hasičském sboru, tak také ve slovenském sboru ve Zliechově, se 

kterým je již 56 let navázána družba, tak z toho důvodu ke konci roku jeli polanští hasiči 

navštívit své kamarády do Zliechova a domluvit další spolupráci. Toto setkání proběhlo ve 

vřelé náladě a s příslibem, že v naší další družbě se bude pokračovat i nadále, a to za 

spolupráce a podpory členů, kteří v ní byli doposud zapojeni. Ke konci roku byl také po 

dlouhých létech uvolněn byt v hasičárně, který užívala paní Jančová. Jelikož se jedná o obecní 

byt, tak nový starosta sboru pan Hamšík společně s novým velitelem jednotky panem Cágou 

vešli do jednání se starostou obce o dalším využití prostor celé hasičské zbrojnice tak, aby to 

bylo prospěšné jak obci, tak také místnímu sboru dobrovolných hasičů. 

 

Základní organizace Českého svazu chovatelů Polanka nad Odrou zahájila rok 2015 v 

únoru společenským večírkem společně s místními zahrádkáři, který se velice vydařil. 

V březnu jsme na Výroční členské schůzi zhodnotili naši činnost za rok 2014 a stanovili cíle 

na rok 2015. V dubnu proběhlo stolní hodnocení králíků s prodejem a setkání chovatelů 

z blízkého okolí s předáváním zkušeností. Naší nejvýznamnější akcí je Krmášová výstava 

králíků, holubů a drůbeže a současně Okresní výstava mláďat králíků, která se uskutečnila 

v červenci za účastí 32 vystavovatelů. Bylo vystaveno 169 ks králíků, 50 ks holubů a 20 

voliér drůbeže. Naše ZO ČSCH vyhrála okresní soutěž mláďat králíků. Naši chovatelé se 

taktéž účastnili dalších výstav v rámci České republiky a Evropské výstavy v Métach ve 

Francii s velmi dobrými výsledky. V měsíci říjnu se uskutečnila Okresní výstava drobného 

zvířectva v Krásném Poli, kterou obeslali př. Andla, Sladký, Sýkora a Urbánek a vyhráli 

okresní soutěž v odbornosti králíků. 

ZO ČSCH Polanka měla v roce 2015 25 členů a z toho 3 mladé chovatelé. Složení výboru 

bylo následující: předseda Václav Urbánek, místopředseda Ing. Miloš Sýkora, jednatel Václav 
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Andla, hospodář Milan Polášek, registrátor Ladislav Sladký a předsedou kontrolní komise 

byl Ing. Luděk Kopřiva, uzavřel pan Miloš Sýkora. 

 

Klub důchodců (seniorů) v Polance byl založen 10. dubna 1979. Stav tehdejší členské 

základny ke dni vzniku Klubu důchodců činil 95 členů a prvním předsedou tohoto klubu byl 

zvolen pan Viktor Neuvirt. V průběhu 36 let, kdy Klub důchodců vyvíjel v naší obci velmi 

bohatou kulturní a jinou zájmovou činnost, docházelo postupně ke změnám nejen ve funkcích 

členů výboru, ale i k přirozenému úbytku a současně i menšímu přírůstku členské základny, a 

to vzhledem k vyššímu věku členů Klubu důchodců a k neúprosným zákonitostem lidského 

života a času. Stav současné členské základy ke dni 31.12. 2015 je 15 členek Klubu seniorů. 

Přestože je členská základna podstatně nižší než v minulých letech, současný Klub seniorů 

pokračuje ve šlépějích bývalých zakladatelů a členů dřívějšího Klubu důchodců, nyní již pod 

tříletým vedením Radmily Pěknicové (dcery zakládajícího předsedy Klubu důchodců). Klub 

seniorů vyvíjí úspěšnou činnost v rámci svého plánu činnosti, i když za zcela jiných podmínek 

současného veřejného života společnosti, naší obce a dnešní moderní doby.      

Další údaje z činnosti Klubu seniorů v roce 2015 nám sdělila jednatelka a kronikářka 

polanského Klubu seniorů paní Jana Vavrošová: „V březnu 2015 jsme v našem klubu uvítaly 

pana Jaroslava Krále, bývalého kronikáře obce, který nám ve svém poutavém vyprávění a 

besedě povyprávěl o válečném období v Polance a o průběhu osvobozování Polanky a osady 

Janové před 70 lety. V měsíci květnu jsme zorganizovaly ve spolupráci s místní skupinou 

Českého červeného kříže a obecním úřadem v Polance přednášku od MUDr. Miroslava 

Koliby, pediatra a diabetologa, na téma diabetes, komplikace diabetu a zásady správného 

obouvání nejen pro diabetiky. Součásti přednášky byla i názorná ukázka obuvi pro diabetiky a 

jejího správného výběru a nošení. Přednáška byla určena pro širší veřejnost a byla velmi 

dobře hodnocena zúčastněnými, kteří si na místě mohli nechat provést měření tlaku a odběry 

krve za účelem změření hladiny glukózy v krvi. V květnu si naše členky udělaly malý výlet 

do ZOO v Ostravě. V rámci dlouholeté tradice, založené dřívějším Klubem důchodců, jsme v 

měsíci květnu uspořádaly dobrovolnou peněžní sbírku pro děti z Dětského domova ze Slezské 

Ostravy. Peněžní poukázky, zakoupené v Kauflandu z finančních darů našich členek a dárky 

z pekárny paní Prauzkové, byly předány vedení Dětského domova ke dni dětí 1. června 

našimi členkami, které Dětský domov navštívily spolu s pracovnicemi obecního úřadu 

v Polance. Tato návštěva se opakovaně uskutečnila i v prosinci, kdy byly vedení Dětského 

domova předány pro děti k Mikuláši opět dárkové  poukázky z Kauflandu a pekařské výrobky 

paní Prauzkové.    

V průběhu uplynulého roku jsme se pravidelně scházely v 14-ti denních intervalech, vždy ve 

čtvrtek, v malém sále U Friedlů. Uspořádaly jsme, mimo jiné např. neveřejnou prezentaci 

pedikérky a kosmetičky z Ostravy-Poruby, která zájemkyním provedla parafínové zábaly 

rukou, neveřejnou prezentaci deníků (brožur), vydávaných panem Gieblem, užitečných pro 

domácnost (např. Deník - zdravotní knížka, Deník - energie, Deník úspor a dalších). Tyto 

deníky byly členkám našeho klubu p. Gieblem darovány. Naše členky nezapomínají ani na 

bývalé členky klubu, které z důvodu vyššího věku a zdravotních problémů již náš klub 

nenavštěvují. V měsíci říjnu jsme navštívily paní Vlastu Neuwirthovou a 28.12. paní Anežku 

Ludvíkovou, která se dne 26.12. dožila úctyhodného věku 90-ti let. Oběma jsme za náš klub 

donesli malé dárky, které je velmi potěšily. V měsíci prosinci jsme uspořádaly zájezd do 

předvánočního Krakowa. Závěr roku patřil již tradičně k slavnostnímu setkání se zástupci naší 

obce, takže poslední prosincová schůzka se konala v předvánoční atmosféře, umocněné 

setkáním se starostou obce panem Pavlem Bochniou, tajemnicí paní Zdeňkou Svobodou a 

pracovnicí obecního úřadu paní Hanou Šimůnkovou. Jako pozornost nám výše jmenovaní 

věnovali nové pohlednice naší Polanky“, uzavřela tuto bohatou činnost v roce 2015 paní 

Vavrošová.  
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Junák, svaz skautů a skautek – český skaut, středisko Polanka byl aktivní po celý rok. Pod 

polanské středisko spadá 16. oddíl Polanka, 43. oddíl Bílí Hadi ze Studénky a 6. oddíl 

Jukijové z Horní Suché. V Polance fungují tři družiny, ve kterých je 22 dětí a 5 dospělých. 

Cílem hnutí je rozvíjet v dětech a v mládeži od 6 do 15 let kladný vztah k přírodě, vést je 

k úctě k lidem, pracovitosti, slušnosti a schopnosti rozvíjet sebe sama. Každý týden se konaly 

schůzky v klubovně u Dělnického domu, na kterých se většinou plánovaly jedno i vícedenní 

akce a výpravy. Připomeňme si některé z nich, které se uskutečnily v tomto roce. 

V únoru skauti vyrazili do podhůří Jeseníků na zimní expedici Adovaraz. Úspěch slavila 

skautská družina Lama, která v okresním kole Svojsíkova závodu vybojovala 1. místo a 

postup do krajského kola. To probíhalo v červnu na Bruntálsku a úspěšné byly Lamy i zde, 

protože se umístily na 1. místě a již podruhé postoupily do celostátního kola. Místní skauti se 

podíleli i na pořádání branného závodu a dětského dne v naší obci. O prázdninách se skauti 

vydali na tábor u Fulneku prožívat radosti a útrapy starověkých Řeků. Hned v září vyjely 

Lamy zabojovat v soutěži pojaté na staroslovanskou dobu, na celostátní kolo Svojsíkova 

závodu do nedalekého Příboru, kde nakonec obsadili 7. místo v konkurenci skautů a skautek z 

celé republiky. Na podzim si spolu i s nováčky vyšli na Hostýn a objevili krásy Vsetínských 

vrchů. 

 

14. TĚLOVÝCHOVA A SPORT 

 

V Dělnické tělocvičné jednotě (DTJ) Polanka byly v roce 2015 provedeny vzhledem 

k novým právním předpisům pro činnost spolků následující organizační změny: na členské 

schůzi dne 26.6.2015 bylo rozhodnuto o odchodu členů oddílů házené a volejbalu do 

nástupnických spolků Sportovní klub Házená Polanka, z.s. a Volejbalový klub Polanka, z.s. s 

tím, že tyto samostatné právní subjekty budou nadále kolektivními členy DTJ Polanka nad 

Odrou, o.s. Byly schváleny nové stanovy spolku s platností od. 1.1.2016. Výbor DTJ pracoval 

ve stejném složení jako v roce 2014. Stav členské základny k 31.12.2015 byl následující: dva 

kolektivní členové a 41 individuálních členů. 

 

Začátkem nového házenkářského roku bývá tradiční ples s názvem Pochování basy, který se 

v roce 2015 uskutečnil v nově zrekonstruovaném sále Dělnického domu. O ples je každým 

rokem velký zájem a i v tomto roce nebyl v tomto ohledu jiný. První květen bývá pro 

polanecké házenkáře znamením, že se mají nejen líbat se svými družkami pod rozkvetlou 

třešní, ale je to i termín, kdy se na hřišti u Dělnického domu koná tradiční generační 

házenkářský turnaj. V roce 2015 byl tento turnaj obohacen oslavou k 60. výročí založení 

házené v Polance. Samotné oslavy 60. výroční založení oddílu se odehrávaly v areálu 

Dělnického domu v průběhu celého dne. Zatím co na hřišti probíhala utkání mládežnických 

kategorií se sousedními ostravskými družstvy a spřátelenými družstvy z polských 

Komprachcic a slovenského Pezinoku, v sále Dělnického domu se konala slavnostní valná 

hromada oddílu zakončená společným obědem. V průběhu dne měli všichni návštěvníci 

možnost prohlédnout si fotografie z dávné i nedávné historie oddílu. Odpoledne se pak konal 

již zmíněný generační turnaj a slavnostní den byl uzavřen večerním posezením všech 

zúčastněných. V měsíci červnu se pak konal již 21. ročník mezinárodního mládežnického 

turnaje v házené Polanka CUP, kterému předcházelo každoroční finále ostravské školní ligy 

v miniházené. Tohoto turnaje se zúčastnilo čtyřicet šest družstev z České republiky a 

Slovenska. Turnaj se uskutečnil převážně ve dvou areálech, a to u Dělnického domu a na 

fotbalovém hřišti. Sportovní hala hostila až nedělní finálová utkání. V areálu Dělnického 

domu se odehrávaly zápasy na dvou hřištích. Na 21. ročníku se odehrálo 163 zápasů, 

účastnilo se 650 účastníků, do pořadatelské činnosti se zapojilo přes 50 pořadatelů. V červenci 
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se naše dětské týmy vydaly na mezinárodní turnaj do italského Terama, a to konkrétně děti ve 

věku 11 až 18 let + rodiče a funkcionáři. Po turnaji v Itálii přišlo období odpočinku a v srpnu 

se rozběhla fyzická příprava na hřištích u Dělnického domu. Mládežnické složky následně 

absolvovaly soustředění v rekreačním středisku Hadinka u Klokočova. Do nové sezóny, která 

započala v září vstoupili pod novým názvem SK Házená Polanka z.s. – důvody byly dány 

legislativními změnami v občanském zákoníku. K 26. 6. 2015 byl zvolen nový výbor SKH 

Polanka v tomto složení: Jaromír Friedel, Petr Foltýn, Dagmar Tvarožková, Tomáš Petruška, 

Roman Meca, Radek Mohyla a Pavel Bochnia. Došlo i na některé trenérské změny - mladší 

žáky trénuje Petra Zeleňáková, starší žáky Dagmar Tvarožková, mladší a starší dorost  trénují 

Martin Hradil a Tomáš Horáček a muže Jaroslav Dorotík a Dominik Matěj. Uplynulý rok 

2015 pro házenkáře skončil ne moc povedenou Mikulášskou zábavou. 

 

Oddíl volejbalu v roce 2015 přihlásil do soutěží  celkem 6 družstev, a to: muži A hrají třetím 

rokem soutěž 2. ligy. Družstvo žen A se již tradičně účastní krajského přeboru 2. třídy a nově 

jsou v krajském přeboru i starší žačky. Městského přeboru se účastní družstva žen B, mužů B 

a mladších žaček. Stranou nejsou ani společenské aktivity oddílu. K nejpopulárnějším již 

tradičně patří Ples sportovců, Turnaj generací a Rodinný turnaj tříčlenných družstev. V 

průběhu tohoto roku se členové oddílu rozhodli v souvislosti  platnosti nového občanského 

zákoníku provést změnu právní formy oddílu. Oddíl byl zapsán do obchodního rejstříku jako 

spolek s právní subjektivitou pod názvem VK Polanka nad Odrou, z.s. Jeho statutárním 

zástupcem se stal stávající předseda oddílu Ing. Jiří Malík.  Volejbalový klub je kolektivním 

členem DTJ v Polance. Vedení klubu pracuje ve složení Ing. Jiří Malík - předseda, Zdeňka 

Siročáková - místopředseda a sekretář, Petr Kučinský - hospodář, Jiří Gramel a Jiří Dluhoš 

ml. Vedení se schází i s trenéry každé první pondělí v měsíci ve sportovní hale a zajišťuje 

řádný chod oddílu. Současná členská základna oddílu je 118 členů. Z toho je 41 členů  

mládeže do 18-ti let a 77 dospělých.  

   

ASPV (Asociace sportu pro všechny) měla letos  40 členů. Celý rok jsme cvičili pravidelně jednou 

týdně v sále rekonstruovaného Dělnického domu. Průměrná účast byla 23 členů.. Cvičitelkou je 

Ludmila Ulmanová, v její nepřítomnosti Bohuslava Sojková, která je také předsedkyní ASPV. Její 

zástupkyní je Jarmila Žídková a pokladnicí Františka Barabášová. 

Kromě cvičení byl zorganizován turistický autobusový zájezd do Jeseníků s prohlídkou 

historického městečka Branné a absolvováním naučné stezky PASÁK. Zúčastnilo se ho 32 osob. 

K dalším aktivitám ASPV patří: smažení vaječiny na konci cvičební sezóny v červnu, jízda na 

kolech po okolí jednou týdně o prázdninách, účast na sokolské akci Putování krajem sněženek, 

velikonoční vycházka, vycházka do Jistebníka na výlov rybníka Bezruč, účast na regionální 

soutěži v kuželkách, absolvování bowlingu na dvou drahách v Porubě, předsilvestrovská vycházka 

z Krásného Pole s cílem – restaurace U Zlatého lva (34 osob), týdenní pobyt některých našich 

členů organizovaný místní skupinou ČČK na Javorníku. 

Na valné hromadě, kde nás bylo 31, jsme zhodnotili naši celoroční práci. V tomto roce byla naší 

předsedkyni Bohuslavě Sojkové udělena Českou asociací sport pro všechny stříbrná medaile Dr. 

Miroslava Tyrše a křišťálová upomínka za dlouholetou dobrovolnickou práci od České unie 

sportu. 

Naše aktivity jsme jako každoročně ukončili na Silvestra v Polance v hospůdce U Cibulky, kde se 

nás sešlo 17., sdělila dlouholetá kronikářka ASPV paní Blažena Králová. 

 

V Tělocvičné jednotě Sokol se i tento rok řadí za linii úspěšných předchozích let práce 

s mladými i poněkud vyzrálejšími obyvateli (bratry a sestrami) Polanky a okolních měst a 

obcí. Počet členů se stále pohybuje kolem dvou stovek a jen pomalu se mění, a to že klesá - 

k velké spokojenosti obětavých vedoucích jen průměrný věk členů TJ. Výbor TJ rozšířil své 
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řady a symbolicky se propojilo členství Ing. Simony Kozarové s Klubem rodičů a přátel školy 

Heleny Salichové. Společné zabezpečování pořádaných akcí rozšířilo a obohatilo jejich 

výsledek. K již známým akcím Pálení čarodějnic, smažení vaječiny a sportovním odpoledními 

se připojili k pořádání retro brannému závodu a nočnímu pochodu kolem polních rybníků. 

Areál TJ Sokol svým vybavením dále slouží aktivitám stolních tenistů (39 hráčů), taneční 

skupině Hip hop sestry Petruželové s asistentkou G. Slávikovou (51 tanečnic s tanečníky), 

mažoretkám Katky Bujnochové (8 tanečnic), profesionálním cvičitelkám paní Strykové a paní 

Kotáskové s jejich účelovým cvičením. Tenisový kurt i přes velmi teplé léto byl hojně 

využíván hráči florbalu se svými týmy ve třech věkových kategoriích, které srdnatě bojují 

v regionální soutěži. Ti stále trénují v malé školní tělocvičně a počet členů nebývale vzrostl až 

na 42 hráčů. Všichni členové TJ Sokol se snaží své sportovní a taneční umění prezentovat na 

akcích v obci i mimo ni. Mezi nejzdařilejší se řadí turnaj ve stolním tenise „Starostova pálka“, 

která byla letos poprvé konána v Dělnickém domě a to z důvodu většího herního prostoru. 

Velice mile se občané obce a okolí pobavili na již tradičním Sousedském plese pořádaným 

místním Sokolem, kde se svým programem vystoupily mažoretky z Polanky. Mezi nezmary, 

v setkávání se a láskou k pohybu, patří stará garda Sokola, která drží si svůj neotřelý humor a 

chuť se bavit, pomáhat a pozorovat …  

 

Jednota OREL Polanka je součástí župy Kadlčákovy a sdružuje 17 orelských jednot v našem 

regionu. Více nám popsal starosta Orla v Polance pan Jan Prokop. „Za 12 let po jejím založení 

byl v roce 1935 pořízen orelský prapor, který byl jen málo používán na veřejnosti. V době 

zákazu spolkové činnosti za druhé světové války a za totalitního režimu musel být ukrýván. 

Byl tak dobře schován, že nebyl po roce 1991 k nalezení. Až v roce 2008, při náhodném 

úklidu na půdě v rodinném domku pana Karla Hurníka, byl objeven v neporušeném a 

bezvadném stavu. Prapor začal sloužit v původní podobě znovu po vysvěcení.   

K činnosti a historii jednoty OREL přidávám a upřesňuji některé historické skutečnosti. 

Samozřejmě, že zbourání budovy Orlovny v roce 1974 mělo politické pozadí. Při potlačování 

křesťanských hodnot a tradic totalitním režimem, nemohla tato záležitost skončit jinak, než je 

napsáno v minulých článcích obecní kroniky. V roce 1990, po obnovení činnosti ORLA, jsme 

začali usilovat o navrácení majetku, zabaveného po roce 1948. Šlo to velice pomalu a naděje 

na úplnou restituci pomalu zmizela. Získali jsme pozemek, na kterém byl postaven Dům 

služeb, posléze restaurace pana Perexty a nyní zdravotního střediska. Pozemek, na kterém je 

v současnosti obchod Hruška a točna autobusů ostravského dopravního podniku, nám nebyl za 

25 let vrácen ani po dlouhých soudních jednáních, ve kterých bylo rozhodnuto v náš prospěch. 

K navrácení nedošlo díky obchodní společnosti „BUDOUCNOST“, která si za podivných 

okolností nechala výše uvedené pozemky připsat na katastrálním úřadě do svého vlastnictví. 

Spor o navrácení pokračuje hlavně z morálního hlediska. K činnosti během uplynulého roku a 

k jednotlivým akcím poznamenávám. V tomto roce kromě aktivit, které se opakují, jako je 

večírek v měsíci lednu, pochod Poodřím, župní poutě ve Frýdku a na Svatý Hostýn, smažení 

vaječiny, úspěšné vyjížďky na kolech v našem okolí, jsme se zúčastnili i sportovně 

společenské akce „Setkání rodin“ v Šenově u Havířova, úspěšné kulturní akce „Horova pouť“ 

ve Štramberku u příležitosti státního svátku 28. září. Zúčastnili jsme se turnajů v kuželkách 

v mládežnické i dospělé kategorii. Jednotu i v roce 2015 vedla rada ORLA ve složení jako 

v minulém roce,“ poznamenal pan Prokop.     

 

Fotbalový klub Polanka (FKSK Polanka nad Odrou) byl založený v roce 1931. Již od roku 

1982 se usídlil v areálu u Základní školy Heleny Salichové. Budova fotbalového klubu 

neustále prochází rekonstrukcemi a úpravami jak šaten, sociálního zařízení, tak i společných 

prostor. Momentálně má klub 8 mužstev z toho je 5 mládežnických. Celkově má pak spolek 

159 členů. Činnost spolku řídí předseda Bc. Radovan Řehulka, místopředsedové jsou Ing. 
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Martin Repka a Bc. Jakub Kaluža, dalšími členy výboru jsou Bc. Leona Kalužová, Jiří Langer 

a Filip Talián.  

Výkladní skříní každého klubu by mělo být mužstvo mužů. To polanecké hraje 

Moravskoslezský krajský přebor již od sezóny 2011/2012. V aktuální sezóně 2015/2016 se po 

podzimu nachází mužstvo mužů na 12. místě s 17 body. Nejlepším střelcem podzimní části je 

s 8 přesnými zásahy kapitán mužstva David Fromelius. Družstvo „B“ mužů pracuje pod 

taktovkou trenéra Sysaly a hraje Městský přebor. Od sezóny 2015/2016 pak přibylo i mužstvo 

veteránů, o které se stará bývalý kapitán a trenér polaneckých „A“ mužů Ing. David Valenčin.   

Dobrá práce trenéra Sysaly se pak projevuje i u týmu dorostu, který se po podzimní části 

osamostatnil na čele tabulky dorostenecké Krajské soutěže A s náskokem 7 bodů. Mladší 

žáky hrající Krajský přebor pak trénují Bc. Jakub Kaluža a Radomír Zmija. Mužstvo starší 

přípravky připravují trenéři Ing. Martin Repka s Radomírem Zmijou a o mladší přípravku se 

starají Bc. Jiří Lavický a asistenti Ondřej Bielník s Bc. Vojtěchem Borgoszem. Nejmladší 

polanecký „potěr“, tým předpřípravky, pak má na starost Bc. Vojtěch Borgosz a Jiří Bugaj. 

Během roku jsou pořádány již od nejmenších kategorií množství turnajů, jak venkovních tak  i 

halových. Za zmínku stojí především polanecký Heller Cup. Je to tradiční turnaj pořádaný v 

červnu, který v tomto roce dosáhnul již 8. ročníku. Na několika hřištích pak  může  divák 

zhlédnout až 250 fotbalistů různých kategorií a tak se turnaj  řadí k největším 

v Moravskoslezském kraji. Pro nejmladší fotbalisty pořádá sportovní oddíl soustředění, které 

se v roce 2015 konalo v srpnu v Karlově pod Pradědem. 

Fotbalový klub také každoročně připravuje společenský ples a další akce, které se konají 

v areálu fotbalového hřiště. 

 

Sportovní hala v Polance byla využívána průběžně po celý rok 2015. Halu využívala hlavně 

Základní škola Heleny Salichové k výuce tělesné výchovy a při organizování sportovních akcí 

(777 hodin). Odpolední, večerní a víkendové hodiny jsou přednostně poskytnuty sportovním 

organizacím, které mají sídlo v našem městském obvodu a které zajišťují výkonnostní sport 

(Dělnická tělocvičná jednota Polanka, TJ Sokol Polanka a FK SK Polanka) 1483 hodin. 

Zbývající volné hodiny pak využívají ostatní zájemci. Hodinová sazba za pronájem je pro 

polanské sportovní organizace 350 Kč za hodinu, pro ostatní 600 Kč/hod. Z významnějších 

akcí se zde konal například mezinárodní turnaj v karate, mezinárodní zápasy v házené žen, 

mezinárodní turnaj v házené mládeže Polanka Cup, házenkářské campy talentované mládeže. 

Sportovní hala byla využívána i organizacemi z blízkého okolí jako například Sdružením 

amatérských volejbalistů Ostrava, Městským volejbalovým svazem v Ostravě, házenkáři 

 Hlučína a Klimkovic a házenkáři Sokola Poruba a DHC Poruba (407 hodin). 

 

V Dělnickém domě zrekonstruovaném v roce 2014 se daří naplňovat a udržovat myšlenku 

tohoto zařízení, a to umožnit široké veřejnosti kulturní i sportovní vyžití k čemuž slouží i 

zrekonstruovaný venkovní areál. Venkovní areál se pyšní hřištěm pro plážové sporty. Jsou to 

dva pískové kurty, dva kurty pro volejbal a nohejbal, dále na tenis, házenou a malou kopanou, 

to vše na víceúčelovém hřišti s umělým povrchem. Venkovní areál s dětským hřištěm byl 

hojně využíván malými dětmi s maminkami, větší děti zde mají asfaltovou plochu, která 

slouží  k výuce  dětí jízdy  na odrážedlech, koloběžkách, kolech, in line bruslích a ostatních 

jízdních prostředcích  v bezpečném prostředí. 

Ke zpříjemnění tráveného času lze využít služeb nekuřácké restaurace s venkovním 

posezením. Restauraci má v pronájmu pan Michal Božoň. Vzhledem k úmorným teplotám 

v letním období, byla tato sportoviště využívána ve většině případů v pozdních odpoledních 

hodinách. 

Budova venkovních šaten slouží jako zázemí venkovních sportů, sklad sportovního náčiní, 

možnost poskytnutí občerstvení při větších venkovních akcích. Byl zde pořádán tradiční 
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turnaj v mariáši a budova šaten také slouží pro celoroční schůzky místní organizace Skautů. 

Objekt šaten je dosti často pronajímán k uspořádání rodinných oslav a sportovních turnajů. 

V průběhu roku byl areál využíván i k celodenním akcím jako například k oslavám založení 

místního Družstva vlastníků spojené s oslavami Dne obce, k oslavám 60. výročí založení 

házené v Polance, dále k celoostravskému sjezdu dobrovolných hasičů, ke generačnímu 

turnaji v házené a volejbalu, rodinnému turnaji ve volejbalu a turnaji v malé kopané a 

nohejbalu. Dále areál slouží i jako výchozí a cílová stanice Stezky odvahy, pořádané Radou 

rodičů a přátel školy a školskou, kulturní a sportovní komisí městského obvodu Polanky nad 

Odrou, spojenou s doprovodným programem.   

V samotné budově Dělnického domu veřejnost využívá velký sál s pódiem, vybaveným 

kvalitním ozvučením, malý sál, jídelnu s vybavenou kuchyní, vinárnu a samozřejmě široké 

zázemí se sociálním zařízením včetně sprch a šaten. 

V roce 2015 se uskutečnily v Dělnickém domě tyto akce: divadelní představení a talk show 

paní Holubové a pana Klepla, hudební koncert Základní umělecké školy v Polance, vánoční 

výstava pořádaná spolkem zahrádkářů, dále se uskutečnilo 13 společenských plesů, tj. cca 

2 600 bavících se hostů, Mikulášská nadílka pro děti a Mikulášská zábava pro dospělé, 

proběhlo i 14 firemních školení a večírky, 18 školních akcí a 18 narozeninových nebo 

smutečních hostin, dále probíhaly školní srazy a 1 svatba.  

Dělnický dům je využívám k veřejným i neveřejným jednáním zastupitelstva městského 

obvodu, besed s občany, jednání s větší skupinou obyvatel k specifickým tématům a jiné. 

Polanecké spolky mají možnost bezúplatného pronájmu Dělnické domu 1 x ročně ke schůzím. 

Tohoto pronájmu využilo jen 6 místních spolků. 

Prostor velkého sálu v Dělnickém domě je v největší míře využíván každodenně ke hře 

badminton. Pravidelně celoročně zde probíhá cvičení DTJ ASPV a v prosinci se zde konal 

turnaj ve stolním tenise o Starostovu pálku. 

 

15. ZDRAVOTNICTVÍ 

 

Zdravotnická péče je v Polance soustředěná do dvou středisek a to na ul. 1. května a na ul. 

Hraničky. V budově bývalých učitelských bytů jsou ordinace praktických lékařů MUDr. 

Kláry Höferové a MUDr. Marty Pískovské a dále ordinace dětské lékařky MUDr. Sylvy 

Klegové. Další ordinace praktického lékaře pro dospělé MUDr. Boženy Nedělové se nachází 

na autobusové točně Hraničky. V této budově provozuje masér pan Olbort relaxační i 

sportovní masáže. Ordinační hodiny u všech praktických lékařů jsou zajišťovány pravidelně 

po celý týden. V objektu Družstva vlastníků na Osadě míru je v provozu zubní laboratoř, 

kterou vede paní Marcela Pyšová.  

Již několik let je v naší obci poskytována možnost léčby neplodnosti v rámci specializovaného 

pracoviště Fertimed. Tato činnost je provozována v budově Lázeňského domu vedle prodejny 

Atlas. Ve stejné budově je v provozu i lékárna, která je na dosah lékařských ordinací a tím řadě 

občanů šetří čas i peníze při případné cestě za léky. Nevýhodou je, že kromě obvyklých léků se 

musí méně užívané objednávat, a tak musí zákazník cestu vážit dvakrát. 

Od roku 2013 stále není v naší obci dostupný zubní lékař a tak pacienti, kteří měli štěstí si 

najít zubního lékaře, musí navštěvovat tohoto specialistu v blízkém okolí.                                        

  

16. SOCIÁLNÍ PÉČE 

 

Úsek sociálních věcí na Úřadě městského obvodu v Polance nad Odrou má na starosti od 

ledna 2012 sociální pracovnice paní Hana Šimůnková. Ta má v sociální oblasti na starosti 

poradenství a řešení krizových situací u občanů omezených ve svéprávnosti, seniorů a 

zdravotně postižených občanů. Dále vykonává funkci kurátora pro dospělé. Také vede 
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pořadník žadatelů o přijetí do Domova pokojného stáří na ulici U Cihelny v Polance nad 

Odrou.  

Dle požadavků a potřeb občanů dojíždějí do Polanky nad Odrou dobrovolné a charitativní 

organizace, které poskytují pomoc přímo v rodinách – v současné době jsou to např. Domácí 

péče - Péče srdcem, mobilní hospic Ondrášek, osobní asistence – Agentura slunce a Podané 

ruce a jiné.       

 

 

17. NÁBOŽENSKÝ ŽIVOT 

   

Římskokatolická farnost nabízí jednu z církví, které v Polance působí. Jádrem je kostel sv. 

Anny, který byl vysvěcen v roce 1900, pod ním ve svahu je fara ještě o dva roky starší. V roce 

1998 byl kostel vyhlášen kulturní památkou. Správcem farnosti je od roku 2000 Mgr. Zdeněk 

Pluhař. Bohoslužby jsou konány pravidelně každou neděli v 8.30 hod. v kostele, ve všedních 

dnech v 17.45 hod. V zimě jsou obřady ve všední dny v kapli na faře. Již třetím rokem se 

uskutečnila 29. května ,,Noc kostelů“. Farnost spolu s kostelním sborem a jeho hosty pozvala 

občany na Vánoční koncert, který se v kostele sv. Anny v Polance uskutečnil za mimořádného 

zájmu občanů v pondělí 28. prosince. Na Štědrý den odpoledne malé děti ve spolupráci s 

rodiči nacvičili a předvedli divadlo o narození Ježíška se zpěvem koled. Účast veřejnosti byla 

asi kolem 65 osob včetně dětí. Tato akce byla velmi zdařilá a kladně všemi návštěvníky 

hodnocena. Zájem o bohoslužby i církevní svatby se proti minulému roku v podstatě 

nezměnil. 

V roce 2015 se v kostele neuskutečnily žádné větší investice, neboť se peníze šetřily na 

plánovanou opravu kostelní věže s předpokládanými finančními náklady ve výši cca 5 mil. 

korun.  

 

Bohoslužby Farnosti církve Československé husitské se konají každou neděli od 8.45 hodin. 

Účastní se jich 10 - 15 věřících. Mírně zvýšená účast je o Vánocích, Velikonocích a 

Dušičkách. Bohoslužby se o Velikonocích konaly na Květnou neděli (29.3.), Zelený čtvrtek 

(2.4.), Velký pátek (3.4.) a Hod Boží velikonoční (5.4.). Bohoslužba se vzpomínkou na 

zesnulé v neděli 1. listopadu. Vánoční bohoslužby se konaly 24.12. od 20.15 hodin, 25.12. od 

8.45 hodin a 27.12. od 8.45 hodin. Letos se církev sešla k bohoslužbě i v poslední den 

kalendářního roku od 15.30 hodin. Varhaníkem je Ing. Pavel Král. 

Kromě bohoslužeb se konají zpravidla jednou za měsíc biblické hodiny. Společně s věřícími 

ze Svinova se ke společnému posezení u vaječiny sešli Polančané v neděli 24. 5. (na Hod 

Boží svatodušní) odpoledne v budově místní Sokolovny. Polančané se zase ve Svinově 

zúčastnili vikariátního dne, který se tam konal 16. 5. Přijeli také 4.7. na bohoslužbu k uctění 

památky Mistra Jana Husa na Ostravici, kde má církev Husovu kapli u Vinklerovy zvonice. 

V roce 600. výročí od upálení Mistra Jana Husa ji sloužili em. biskupka Jana Šilerová 

s farářem Tomášem Chytilem. V Polance se bohoslužba k uctění Mistra Jana Husa konala 

v neděli 5. července.  

Na Noc kostelů, která se konala v pátek 29.5., se Husův sbor nejprve dopoledne otevřel 

žákům místních mateřských škol, kdy je farář provedl interiérem. Večer se od 18 hodin konal 

koncert Havířovského klarinetového kvarteta, na který navázali svým vystoupením Pavel Král 

– varhany, se zpěváky Tamarou Urbánkovou, Martou Starečkovou a Jaroslavem Kotkem. 

Z vlastní tvorby recitovala Lenka Ješková. Od 19.10 hodin byl pak promítán první díl nové 

trilogie České televize Jan Hus. 

V říjnu pořádala církev dvě zajímavá setkání: 8. října spolu s místní organizací Českého 

červeného kříže promítání dokumentu Zachraňte Edwardse, pojednávajícím o rodičích, jejichž 

dítěti byl diagnostikován Edwardsův syndrom, s následnou besedou s hlavními protagonisty, 
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manželi Sladkowskými ze Zlína. Akce se díky vstřícnosti majitele pana Adamce uskutečnila 

v místním Kině Retrostar. O týden později přijel do Polanky biskup brněnské diecéze Juraj 

Jordán Dovala, aby příchozím představil v malém sálu U Friedlů své kulturní aktivity - písně 

s kytarovým doprovodem a autorské čtení ze svých publikací. 

V sobotu 31.10. od 15 hodin se sešli věřící církve československé husitské s římskými 

katolíky a všemi zájemci u kříže na místním hřbitově, aby se společně pomodlili za věrné 

zesnulé. V Husově sboru se také tradičně 14. prosince od 18 hodin uskutečnil adventní 

koncert učitelů ZUŠ a hostů.  

                                                            

18. POLICIE A VEŘEJNÝ POŘÁDEK 

 

Na veřejný pořádek v Polance dohlížejí čtyři okrskoví strážníci, kteří mají přiřazenou lokalitu 

v Polance, s jejíž problematikou jsou dobře seznámeni. Tím snáze dokáží řešit problémy jak 

sousedské, tak narušování veřejného pořádku a porušování obecně závazných vyhlášek jako 

například pálení rostlinného a jiného odpadu, parkování vozidel bránících zimní údržbě či 

cyklisty, kteří nerespektují pravidla v Chráněné krajinné oblasti Poodří. Čtvrtletně podává 

městská policie hlášení obecní samosprávě o počtu řešených případů a zásahů jak v samotné 

Polance, tak v celém městě Ostrava. Jednou za měsíc probíhá jednání představitelů obce a 

vedení městské policie. Účelem těchto schůzek je zlepšení kvality práce, operativní řešení 

požadavků ze strany vedení Polanky a určování priorit pro zabezpečení bezpečnosti a 

pořádku. 

Kriminalita v Polance byla v roce 2015 ve srovnání s jinými částmi města Ostravy minimální. 

Proti občanskému soužití, proti majetku a proti veřejnému pořádku bylo v roce 2015 

projednáno na místním úřadě 25 přestupků.   

 

19. ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

 

Naše obec je vnímána vzhledem ke svému umístění na dotek CHKO i vzhledu jako rekreační 

místo Ostravy. Inverzní počasí, které často zahalí celé Ostravsko, však zasahuje i k nám a 

občas se opravdu dýchá špatně. Proti tomu se dá dělat těžko něco mimořádného, na to jsou 

orgány s vyšší pravomocí než naše radnice. Stále se však objevují jedinci, kteří porušují 

městskou vyhlášku a ve svých kotlích spalují odpad, který do pece nepatří. To co dýcháme 

my i naše děti, však mohou naši spoluobčané brzo změnit. Stát nabízí tzv. „kotlíkové dotace“  

které umožní vlastníkům rodinných domků, za předem stanovených podmínek, vyměnit starý 

kotel na tuhá paliva za nový ekologičtější, a to s dotací až 100%  nákladů na jeho výměnu. 

Staré, neúčinné a neekologické kotle budou v blízké době značně znevýhodněny.  

I v tomto roce se nejvyšší kupa zeminy v Polance na pozemku bývalé pískovny nijak zvlášť 

nezměnila. Pouze matička příroda haldu zeminy a přilehlého okolí ozelenila do výšky asi 

jednoho metru a náletové dřeviny postupně zakrývají tuto nevábnou část obce. 

Díky zodpovědným občanům, a taky všem dostupnému sběrnému dvoru v Polance, nevznikají 

na území obce žádné větší černé skládky. 

                                                 

20. POČASÍ 

 

Začátkem ledna 2015 bylo na toto období dosti teplo, zcela bez sněhu a to až do 15.1. Potom 

začal na severní Moravu pronikat chladný vzduch od severovýchodu a třetí lednový týden tak 

byl již výrazně chladnější. Teplota -13,1 naměřená v noci 6.1. je pro toto datum nejnižší v 

lednu. Nejvyšší teplota byla naměřena 17.1. s hodnotou 11 st.C. Srážky byly jen slabě 

podnormální, nejvíce jich spadlo 20. a 21.1. ještě ve formě deště před vpádem chladnějšího 
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vzduchu. Následně pak slabě sněžilo a došlo k pozoruhodnému jevu: výška sněhu v Polance 

dosáhla 3 cm, ve stejném období ležel na Lysé hoře pouze 1 cm sněhu. 

 

Únor 2015 byl teplotně mírně nadprůměrný, bez větších extrémů, co se týče mrazu i tepla. V 

první polovině měsíce se udržela malá sněhová pokrývka, druhá teplejší polovina bez sněhu 

už připomínala předjaří. Srážky byly mírně podprůměrné a převážně dešťové. Všechny zimní 

měsíce (prosinec až únor) byly teplotně nadprůměrné a zima celkově se průměrnou teplotou 

+1,3 st.C  řadí na 12. místo v pořadí nejteplejších zim od roku 1961. Nejnižší teplota byla dne 

9.2. a to – 8,5 st.C a nejvyšší byla dne 15.2. a to 9,4 st.C. 

 

Březen byl teplotně opět mírně nadprůměrný a je už to sedmý měsíc v řadě s teplotní 

odchylku vyšší než 1 st.C vůči normálu. Na začátku měsíce se ještě vyskytly sněhové 

přeháňky, na zemi se však již sníh neudržel. Vyskytlo se několik suchých a slunečných 

period, díky jimž suma slunečního svitu mírně překročila normál. Srážkový deficit se 

vyrovnal až při výrazném západním proudění studeného vzduchu v závěru měsíce. Dne 31.3. 

se vytvořily první jarní bouřky, doprovázené blesky a nárazovým větrem. Nejnižší teplota 

byla dne 29.3. a to – 4,6 st.C a nejvyšší byla dne 25.3. a to 18,3 st.C. 

 

I v dubnu byla měsíční teplotní odchylka byla opět kladná, ale jen necelý 1 st.C, můžeme 

tedy duben považovat za teplotně normální. První týden, velikonoční, byl studený, dešťové 

přeháňky se střídaly se sněhovými, na zemi se však 2 cm nového sněhu dlouho neudrželo. 

Potom následovalo období teplého a suchého počasí. Vláhový deficit zmírnil až déšť dne 

28.4. a dokonce se vyskytla i bouřka, již čtvrtá v letošním roce. Nejnižší teplota byla dne 5.4. 

a to – 2,4 st.C a nejvyšší byla dne 27.4. a to 24 st.C. 

 

Květen byl celkově teplotně i srážkově normální. Nejslunečnější, nejteplejší a poměrně suchá 

byla druhá polovina měsíce. Od 20.5. pak následoval chladný a vlhký týden, téměř bez 

slunečního svitu, počasí se zlepšilo až v posledních květnových dnech. Nejnižší teplota byla 

dne 3.5. a to 1,4 st.C a nejvyšší byla dne 19.5. a to 24,9 st.C. 

 

Téměř celá první polovina června byla suchá, slunečná a nadprůměrně teplá. Druhá polovina 

byla chladná, oblačná, s občasnými srážkami, které však byly málo vydatné. Letní a tropické 

dny se vyskytovaly pouze v první polovině měsíce. Teplé období vyvrcholilo 13.6. nový 

teplotní rekordem 31,9 st.C pro toto datum a v noci silnou bouřkou. V druhé půlce června 

jsme naproti tomu zaznamenali nezvykle chladná rána, ranní minimum 6,0 st.C z 22.6. bylo 

pro tento den rekordní. Nejnižší teplota byla dne 18.6. a to 4,8 st.C a nejvyšší byla dne 13.6. a 

to 31,9 st.C.  

 

Červenec byl mimořádně teplý, zařadil se na 2. místo žebříčku za červenec 2006. První vlna 

veder trvala od 3. do 7.7., druhá byla delší od 17. do 25.7. Naměřili jsme během nich pět 

nových denních teplotních rekordů: 5.7. 33,7 st.C, 6.7. 32,5 st.C, 7.7. 32,8 st.C, 18.7. 34,3 

st.C a 22.7. 35,4 st.C. Mezi dvěma horkými vlnami se dostalo se i na opačný extrém. 10. a 

11.7. po vpádu chladného a suchého vzduchu od severozápadu klesly ranní minima na 6,5 a 

4,2 st.C. To jsou rovněž nové denní rekordy. Teplota 4,2 st.C z 11.7. se navíc na jednu 

desetinu stupně přiblížila absolutnímu červencovému minimu z 5.7.1962. Nejnižší teplota 

byla dne 11.7. a to 4,2 st.C a nejvyšší byla dne 22.7. a to 35,4 st.C. Dne 5.7. byl naměřen 

teplotní rekord v České republice a to 38,4 st.C. V Ostravě byl naměřen teplotní rekord dne 

7.7. a to 34 st.C. Následný den v noci přešla přes polanku noční bouřka, která nenapáchala 

škody a přinesla na chvíli konec úmorných veder. Další vedra přišla 19.7. a na jižní Moravě 
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zaznamenali teplotu 37,6 st.C. Ve středočeském kraji byl dne 22.7. naměřen teplotní rekord a 

to 39,2 st.C.  

 

Horké léto vyvrcholilo v srpnu a ten se stal druhým nejteplejším měsícem v historii měření.  

Od 4. do 15.8. trvala souvislá řada tropických dnů, zatím v Polance nejdelší. Pro 6 srpnových 

dnů byly překonávány denní teplotní rekordy. V ostravské meteorologické stanici byl 

zaznamenán nový teplotní rekord od vzniku stanice a to 36,9 st.C. Podobně jako v červenci, 

ani v srpnu stále nezapršelo, celkový úhrn srážek byl 5. nejnižší. Dne 16.8. po dvou měsících 

sucha poprvé zapršelo a vlna veder skončila. Poslední srpnové dny teploty znovu vystoupily 

k 36 st.C. Nejnižší teplota byla dne 1.8. a to 8,2 st.C a nejvyšší byla dne 11.8. a to 36 st.C. 

  

A ještě celková charakteristika letošního mimořádného léta: Průměrnou teplotou 20,5 st.C se 

vyrovnalo dosud nejteplejšímu létu 1992. Úhrn srážek byl druhý nejnižší po roce 1962. Tehdy 

byla ovšem průměrná letní teplota pouze 16,4 st.C a proto např. půdní sucho určitě nebylo tak 

silné jako letos. 

 

Září bylo teplotně mírně nadnormální s 2 tropickými dny 1. a 17.9., v nichž byly zároveň 

přepsány denní teplotní rekordy. Teplota 33,7 st. C z 1. 9. je rekordní nejen pro toto datum, 

ale pro celé září, dosavadní zářijové maximum činilo pouze 31,4 st.C a bylo naměřeno 6. 9. 

1973. Dne 2.9. přišlo konečně ochlazení až o 15 st.C, ale od 18.9. atakovaly teplotní hodnoty 

kolem 31 st.C. Vláhový deficit se v září dále prohloubil, za tři čtvrtě roku spadla jenom 

zhruba polovina průměrného ročního úhrnu srážek. Nejnižší teplota byla dne 22.9. a to 1,7 

st.C a nejvyšší byla dne 1.9. a to 33,7 st.C. 

 

První říjnový týden byl slunečný. Potom následovalo dlouhé období se zamračenou oblohou 

a občasným deštěm, který však nebyl vydatný a příliš nepřispěl ke zmírnění dlouhodobého 

sucha. Slunečné počasí se vrátilo na konci října a bylo doprovázeno ranními mlhami. Nejnižší 

teplota byla dne 28.10. a to – 2,8 st.C a nejvyšší byla dne 4.10. a to 22,8 st.C. 

 

V listopadu byl první a druhý týden velmi teplý. Nové denní rekordy padly pro 8.11.(19,0 

st.C), 10.11. (17,6 st.C), 18.11. (15,7 st.C) a 19.11. (14,1 st.C). V posledním týdnu se 

ochladilo, ale i tak se listopad zařadil do desítky nejteplejších roků. Dne 28.11. večer poprvé 

napadl sněhový poprašek, který však ráno roztál. Listopad byl na většině Česka srážkově 

nadprůměrný, pršelo však hlavně při situacích se silným západním prouděním. Polanka se tak 

nacházela ve srážkovém stínu Jeseníků a letošní vláhový deficit se zde dále prohloubil. 

Typicky listopadové počasí s nízkou oblačností a mlhami se objevovalo jen zřídka. Nejnižší 

teplota byla dne 25.10. a to – 5,5 st.C a nejvyšší byla dne 8.11. a to 19 st.C. 

 

Jako po většinu roku, tak i v prosinci převládalo teplé a suché počasí. Teplotní rekord pro 

jednotlivý den překonán nebyl, průměrnou teplotou 3,6 st.C se však letošní prosinec vyrovnal 

dosud nejteplejšímu prosinci 1979. Na Mikuláše teplota ukazovala 10 st.C. Na vánoční svátky 

se teplota pohybovala kolem 13 st.C a na zahradě se dokonce ukázaly i vosy. Srážky 

nedosáhly ani poloviny normálu a byly pouze dešťové. Začátek nové zimní sezóny až do 

Silvestra se obešel bez jediného dne se sněhovou pokrývkou, což se v minulosti v Polance 

přihodilo pouze v roce 1974. Nejnižší teplota byla dne 31.12. a to – 9,8 st.C a nejvyšší byla 

dne 26.12. a to 13,1. st.C. 

V tisku se po celý rok objevovaly články o teplotních rekordech, které se měnily každý měsíc 

a udávaly, že rok 2015 byl nejteplejší za posledních 240 let, tzn. od začátku pravidelného 

sledování počasí u nás. Dále bylo uvedeno, že v tomto roce bylo nejméně srážek za 

posledních 55 let, a že zřejmě bude i hůř.  
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21. CHRONOLOGIE NEJZAJÍMAVĚJŠÍCH UDÁLOSTÍ ROKU 

 

LEDEN 

V roce 2015 jsme si připomenuli 120. výročí narození a 40. výročí úmrtí významné malířky, 

grafičky, ilustrátorky, spisovatelky a sběratelky lidového umění paní Heleny Salichové. Na 

počest těchto významných jubileí byla dne 8. ledna otevřena výstava obrazů, která trvala až 

do 4. března. Helena Salichová od roku 1926 až do své smrti žila a pracovala ve svém 

polanském domě a je pohřbena na místním hřbitově v Polance. Po jejím jménu je 

pojmenovaná ulice na Zámecké kde žila a dále po této umělkyni nese čestný název i místní 

Základní škola i Základní umělecká škola v Polance.  

Tříkrálová sbírka probíhala mezi 1. až 14. lednem. V Polance obcházeli koledníci ve třech 

skupinách s přáním štěstí, zdraví a pokoje. V naší obci se podařilo shromáždit krásných 

16 611,- Kč. Celkově se vykoledovala v ostravském regionu částka 1 455 769,- Kč. 

Na pátek 9. ledna připadla další premiéra v nově otevřeném Dělnickém domě. Tam byla 

zahájena nová plesová sezóna a to Obecním plesem, který zahájil starosta obce pan Pavel 

Bochnia. Po celou plesovou sezónu, která trvala až do 6.3., bylo v Polance uskutečněno 20 

plesů a to 12 v Dělnickém domě, 2 plesy se konaly v Základní škole a dalších 6 plesů 

proběhlo v hospodách na Janové, u Dluhošů a u Machů.  

ÚNOR 

V únoru schválila Rada městského obvodu možnost využít nabídku na barevné zpracování 

Polanského zpravodaje a zároveň byly upraveny podmínky pro zveřejňování inzerce v tomto 

zpravodaji. Ten dostali občané Polanky nad Odrou poprvé v barevné úpravě 30. března. 

V neděli 15.2. odstartovala v Polance nová házenkářská sezóna. 

Dne 27.2. uskutečnil Osadní výbor na Janové maškarní karneval pro děti a rodiče. Ten 

proběhl ve znamení smíchu a dobré zábavy ve stísněných prostorách ve společenském sále na 

Janové.  

BŘEZEN 

V obřadní síni v Polance nad Odrou proběhlo 14.3. první vítání občánků. Slavnostního obřadu 

se zúčastnilo celkem 14 miminek a to za hojné podpory rodinných příslušníků. Obřad měl 

příjemnou sváteční atmosféru, kterou svým vystoupením zpestřily děti z mateřské školky a 

dále žáci ze základní umělecké školy. 

Zatmění Slunce ze 73% mohli občané z Polanky dobře vidět dne 20.3.   

V prostorách Dělnického domu se dne 21.3. konal sjezd ostravských dobrovolných hasičů. 

První čápi přiletěli do svých hnízd v Polance 24.3.  

Za vysokého zájmu občanů proběhlo 26.3. v sále Dělnického domu vystoupení herců pana 

Bohumila Klepla a Evy Holubové. 

V neděli 29.3. těsně před polednem se po dálnici přes Polanku směrem na Prahu přesouvala 

kolona americké armády, která se vracela z cvičení z Estonska, přes Polsko do Německa. 

Osadní výbor Janová a Přemyšov pokračoval v narůstající aktivitě. Velikonoční dílničky 

zaměřené na Velikonoční svátky se uskutečnily 28. 3. ve společenském domě na Janové. I 

když byla letošní účast dětí dosti malá, tak se zdálo, že přítomných 16 dětí bylo se svými 

výsledky velice spokojeno. 

Koncem měsíce byly na tradičních stanovištích v Polance přistaveny velkokapacitní 

kontejnery na objemný odpad z domácností. Podle potřeby měnil podnik OZO zaplněné vany 

za prázdné, a to i o den později. Zájem občanů byl obrovský. 

Posledním dnem v březnu byl splatný poplatek za psa. Výše poplatku byla stanovena na 120,- 

Kč za psa v rodinném domku a 1 000,- Kč v panelovém domě.  

DUBEN 
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Na sobotu 25. dubna v místním kině připravila pro své příznivce Dechová hudba z Polanky a 

hudební těleso Vítkovák Jarní koncertík a v úterý 28. dubna v Dělnickém domě připravila 

Základní umělecká škola H.Salichové slavnostní výstavu a koncert u příležitosti 120. výročí 

narození Heleny Salichové. 

Dřevěná pergola před hospodou Dělnický dům se začala stavět 27. 4. Zhotovitelem byl místní 

stolař pan Kamil Slatinský. 

Dne 30. dubna si Polanka připomněla 70. výročí osvobození a ukončení 2. světové války 

tichou vzpomínkou u pomníku padlých na místním hřbitově. Radní městského obvodu, 

zástupci školy, mateřské školy, zaměstnanci úřadu a pouze pár občanů položili k pomníku 

květiny. Je jen škoda, že polanské spolky a organizace nejevily o tento akt větší zájem.   

V areálu TJ Sokol Polanka uskutečnil Klub rodičů při základní škole pro děti, mládež a 

dospělé pálení čarodějnic a to ve čtvrtek 30. dubna, kdy začal průvod od staré školy. Všeho 

bylo dost i vzhledem k zajištění krytého posezení, akce měla jako vždy mimořádnou 

návštěvnost a ohlas. Především děti si přišly na své, kromě různých atrakcí byl k vidění i 

zásah dobrovolných hasičů z Polanky, tentokrát již s novým autem. Pomyslnou tečku za 

podařenou akcí udělal pestrobarevný ohňostroj. 

Poslední dubnový den skončil provoz samoobsluhy Budoucnost na Hraničkách. 

KVĚTEN 

První květnový den byl ve znamení oslav 60. výročí založení organizované klubové házené 

v Polance. Samotné oslavy se odehrávaly v areálu Dělnického domu v průběhu celého dne. 

Na obou házenkářských hřištích probíhaly jednotlivé utkání turnaje mládežnických kategorií a 

uvnitř v sále proběhla slavnostní valná hromada spojená s výstavkou fotografií a pohárů z celé 

historie oddílu házené.  

Cesta pohádkovým lesem na Janové byla na programu 2. května s tím, že po splnění řady 

úkolů a soutěží za pomocí pohádkových postav, byl konec velice vydařené a hojně navštívené 

akce u táboráku na Svinovské myslivně. 

Dne 11.5. obdržela v Praze naše občanka paní Mgr. Ludmila Dluhošová nejvyšší 

vyznamenání Českého červeného kříže, Medaili Alice Masarykové za dlouholetou práci pro 

tuto organizaci. 

Pro děti se konala 29.5. další tradiční akce, tentokrát s názvem „Strašidelná noc v knihovně“ 

s promítáním filmu, soutěžemi  a přespáním v prostorách kina a knihovny. 

Na tento den připadla i další akce v Polance a to Noc kostelů. Ta během celého dne nabídla 

prohlídky obou kostelů v Polance, kde si mohli věřící i další návštěvníci prohlédnou všechny 

prostory kostela včetně výstupu do věže. K dispozici byla náboženská literatura a informační 

listy o historii kostelů. Účast na této akci byla dosti vysoká i díky krásnému a teplému počasí.  

ČERVEN 

V pondělí 1.6. po měsíční rekonstrukci byla znovu otevřena samoobsluha potravin na 

Hraničkách. Změnil se však majitel a objekt začala provozovat společnost Hruška. 

Za velmi teplého počasí se v druhém červnovém týdnu se v Polance uskutečnil 21. ročník 

mezinárodního házenkářského turnaje „Polanka Cupu 2015“, se ve dnech 11. – 14. června 

zúčastnilo 46 družstev s 650 mladých házenkářů a jejich příznivců z celé republiky a 

Slovenska. Celý program se uskutečnil, včetně oslav Dětského dne, v areálu Dělnického 

domu a sportovní haly. Různých atrakcí bylo mnoho, k úspěšné akci přispělo jak skoro 

tropické počasí, ale i mimořádný zájem našich občanů. Příjemný a teplý večer plynul 

s hudební produkcí skupiny Paradox a až silná bouřka o půlnoci zakončila tento krásný 

program.  

Koncem června v obřadní síní proběhlo další vítání občánků. Slavnostního aktu se zúčastnilo 

osm miminek.  

Posledního června skončil termín splatnosti poplatku za svoz komunálního odpadu, který činil 

i v tomto roce 498,- Kč za osobu.  
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ČERVENEC 

Začátkem prázdnin dne 3.7. odcestovaly tři družstva mladých házenkářů na mezinárodní 

turnaj do Itálie, kterého se celkem zúčastnilo 113 družstev z 24 zemí a 4 kontinentů. Do 

Polanky se vrátili starší dorostenci s 3. místem.  

Letní prázdniny využili i naši skauti. Ti pořádali ve dnech 6.-20.7. stanový tábor u Fulneku.  

Datum 22. července se zapsal i do dějin mimo Polanku. Ve Studénce se na železničním 

přejezdu v plné rychlosti střetl vlak Pendolino s nákladním kamiónem. Výsledkem byli 3 

mrtví cestující ve vlaku a 12 zraněných. Další významnou událostí tohoto dne byl i nový 

teplotní rekord naměřený v České republice a to ve středočeském kraji s hodnotou 39,2 st.C. 

Datum polanského krmáše připadl na neděli 26.7. na svátek Aniček. Kolotoče, stánky 

s hračkami a jinými lákadly pro děti se ráno otevřely spolu s krásným počasím. Naproti 

pohostinství U Dluhoše současně proběhla tradiční výstava chovatelů drobného domácího 

zvířectva, doprovázená hudební produkcí Polanské dechovky.  

SRPEN 

Tento měsíc pokračoval v tropickém počasí a každý den hlásily meteorologické stanice 

teplotní rekordy. V Polance už pořádně 3 měsíce nepršelo a tak v Polančici i Odře protékalo 

jen minimum vody.   

Od  30.8. byly  opět na autobusové lince č. 46 zavedeny některé zastávky na znamení. 

ZÁŘÍ 

Na sobotu 12.9. si objednalo Družstvo vlastníků i Klub rodičů a přátel školy při základní 

škole krásné počasí. V areálu Dělnického domu se tak konaly opět dvě vydařené akce. 

Družstvo vlastníků si připomnělo 60 let od svého založení. Sál dopoledne hostil setkání členů, 

zaměstnanců a příznivců Družstva vlastníků a ve 14 hodin se sál proměnil v divadelní, kdy 

byla na jevišti odehrána komedie v podání amatérského divadla ze Štítiny. Během celého dne 

byla na venkovním prostranství vystavena nejmodernější technika Družstva vlastníků. Klub 

rodičů v tento den slavil 15 let od svého založení a tak na odpoledne přichystal Retro branný 

závod. Trasa dlouhá 7,5 km měla start od základní školy, přes humna až do chráněné krajinné 

oblasti Poodří k rybářským sádkám, dále přes železniční přejezd až k Dělnickému domu, kde 

byl cíl. Během závodu hlídky plnily soutěžní úkoly.  

No a do třetice se tento samý den uskutečnilo další vítání občánků. Slavnostního obřadu se 

tentokrát zúčastnilo devět miminek.  

Po roce ve dnech 20.-21.9. opět nad Polankou hřměly motory všech druhů letadel, které byly 

součástí oslav Dne NATO. Krásné počasí přilákalo na letiště do Mošnova skoro 250 000 

diváků. 

ŘÍJEN 

Setkání jubilantů, kteří v roce 2015 slavili 70. a 75. životní jubileum, proběhlo v sále 

Dělnického domu v pátek 09.10. Milého setkání se zúčastnilo 81 jubilantů z celkového počtu 

91 pozvaných. Letos poprvé obohatily program setkání jubilantů i žáci ze základní umělecké 

školy pod vedením ředitele základní umělecké školy pana Mgr.art. Petra Kotky. 

Dne 16.10. se uskutečnil 5. sraz rodáků a starousedlíků osad Janové a Přemyšova. Ten se 

konal v prostorách Společenského domu na Janové.   

Pro nejmenší děti připravil dne 30.10. osadní výbor na Janové lampiónový průvod známými i 

neznámými uličkami na Janové. 

LISTOPAD 

Klub rodičů a přátel školy uspořádal 5. listopadu lampiónový průvod se zakončením u školní 

jídelny.  

Vyprodané místní kino přilákalo 19.11. vystoupení herce Tomáše Matonohy se svými hosty 

při malém divadelním představení. 

Na případný nápor sněhu se připravovali i zaměstnanci údržby obecního úřadu i smluvní 

místní firmy. Zimní údržba místních komunikací v Polance se provádí podle schváleného 
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plánu. Celková délka udržovaných komunikací v Polance činí 52 km z toho je délka 

udržovaných chodníků 11 km a plocha udržovaných parkovišť je 5 000 m2.  

PROSINEC 

Vánoční strom před radnicí v Polance byl rozsvícen 1. prosince. Tradiční koledy zahrála 

místní dechovka a slavnostní chvilku zpestřilo vystoupení žáků naší školky a školy. 

Mikulášskou zábavu pro dospělé a mikulášskou nadílku pro děti uspořádal 4.12. v Dělnickém 

domě oddíl polanských házenkářů. 

Starostova pálka se konala v Polance již po třinácté. V sobotu 12.12. se ale tato sportovní akce 

poprvé uskutečnila v sále Dělnického domu, kde na 7 stolech se v několika kategoriích 

postupně utkávali jak mladí hráči, tak letos poprvé byla do soutěže zařazena i kategorie 

dospělých. Celkem se zúčastnilo více jak padesát hráčů jak z Polanky, tak i z širokého okolí. 

Pořadatelem turnaje byl TJ Sokol Polanka.  

V sobotu 12.12. se rovněž uskutečnilo i další vítání občánků z Polanky. Tohoto slavnostního 

aktu se tentokrát zúčastnilo 9 miminek. 

Od 13.12. začal platit nový jízdní řád ČD, který nově zavádí vlakovou zastávku v Polance na 

znamení.  

Na prosincovém zasedání zastupitelů z Polanky byl jednomyslně schválen vyrovnaný 

rozpočet na rok 2016 ve výši 34 451 000,- Kč. 

Dne 16. prosince se konal v koncertním sále umělecké školy adventní koncert žáků ZUŠ. 

Koncert měl velký úspěch a pro žáky znamenal krásný zážitek. 

V sobotu 19.12. se v sále místního kina uskutečnil předvánoční koncert Dechové hudby 

z Polanky. 

Zahrádkáři z Polanky připravili ve dnech 21.-22.12 v prostorách Dělnického domu vánoční 

výstavku a řemeslný jarmark. Výstavka se setkala s velice kladným ohlasem a spousta lidí si 

odnášela jak praktické dárky, tak i náměty ke zpestření vánočních svátků. 

Na Štědrý den se uskutečnil v kostele svaté Anny v Polance divadelní příběh „Betlémská 

hvězda“, ve kterém účinkovaly děti z místní farnosti. Příběh se dětem opravdu povedl, které 

se dokázaly vžít do oné doby i času. Odměnou jim byl velký potlesk a radost v očích všech 

přítomných.   

 

V tomto roce se udála událost, která sice je daleko za hranicemi Polanky i našeho kraje, ale 

má zatím dopad na celou západní Evropu a jmenuje se uprchlická krize. Evropa se letos 

musela potýkat se zatím největším množstvím uprchlíků od konce druhé světové války. Podle 

oficiálních statistik letos o azyl v Evropské unii požádalo přes 1,1 miliónu lidí. Nejčastěji 

ochranu hledali lidé ze Sýrie, blízkého východu a států severní Afriky. Jejich cílem byly státy 

Německo, Anglie, Francie, Švédsko atd. 

Některé zdroje dokonce uvádí, že bude velice těžké možná dokonce i nemožné tuto 

uprchlickou krizi zastavit. Tento proces, během kterého hodlá Evropská unie přijmout 

neuvěřitelných 10 milionů uprchlíků, bude mít na svědomí podle informací civilizační 

degeneraci, pokles znalostí nebo zvýší kontrolu nad myšlením obyvatelstva. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://ceskoaktualne.cz/2016/01/zpravy-ze-sveta/uprchlicka-krize-je-nezastavitelna-vzkazuje-financial-times/
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22. ZÁVĚREČNÉ SLOVO STAROSTY     

  

Jak se dívá na uplynulý rok 2015 starosta Polanky nad Odrou Pavel Bochnia?  

Dejme mu slovo. 

„Rok 2015 jsme určitě nepromarnili nečinností, ale právě naopak. Mimo jiné bylo 

dokončeno odvodnění budov základní školy včetně oprav chodníků, ve škole došlo 

k modernizaci dvou specializovaných tříd, mateřská školka má nové výtahy, byly 

vyspraveny 3,5 km komunikací….. Rovněž jsme se věnovali projektové přípravě, s čímž  

souvisí  řešení majetkoprávních vypořádání. Velmi dobře se nám daří spolupracovat  

s vedením města Ostravy.  

Ale život Polanky nad Odrou se neodvíjel jen od budování a investiční činnosti, Polanka nad 

Odrou žila svůj život bohatý na sportovní a společenské akce. Počínaje plesovou sezonou a 

dál přes divadelní a hudební představení, sportovní utkání a turnaje, promítání filmů, pálení 

čarodějnic, Polanský krmáš, nejrůznější výstavy, představení, výročí spolků i  místních 

firem, setkání s jubilanty až po Mikulášskou nadílku, vánoční výstavu zahrádkářů, vánoční 

koncerty. Taky jsme si připomněli slavná výročí – v roce 2015 by slavná umělkyně Helena 

Salichová, která prožila v Polance nad Odrou svůj život, oslavila 120 let od svého narození, 

rovněž v roce 2015 uplynulo 70 let od osvobození Polanky nad Odrou od německé okupace. 

Protože  už v toce 2015 se zodpovědně připravujeme na rok 2016, tak pevně věřím, že 

závěrečné slovo starosty v naší kronice za rok 2016 -  bilance uplynulého roku - bude stejně 

pozitivní jako tato“. 

 

 

Pavel Bochnia, starosta 

 


